
Algemene Ledenvergadering 21 maart 2024  
 

Hierbij nodigt het bestuur de leden uit voor de Algemene Ledenvergadering van 
de Vogelwerkgroep Het Gooi en Omstreken op donderdag 21 maart 2024 in de 
Infoschuur ’t Gooi (Naarderweg 103-A, Hilversum) 
Aanvang 20.00 uur, zaal open om 19.30 uur. 
 

 

De agenda voor de ledenvergadering luidt als volgt: 
1. Vaststellen verslag Algemene Ledenvergadering van 2023 
2. Ingekomen stukken 
3. Jaarverslag en jaarrekening 2023 vaststellen 
4. Verslag Kascommissie en Decharge bestuur 
5. Samenstelling Kascommissie en verkiezing 

• Wobbe Kijlstra is aftredend en niet herkiesbaar. Henk de Vendt is kandidaat. 
6. Jaarplan en begroting 2024 vaststellen 
7. Bestuurssamenstelling en verkiezing 

• Voorzitter: Piet Spoorenberg is aftredend en niet herkiesbaar.  Andreas Grunwald is kandidaat. 

• Penningmeester: Niek Wieringa is aftredend en niet herkiesbaar. Heleen Boelens is kandidaat. 

• Communicatie: Doortje van Dijk is aftredend en herkiesbaar 

• Onderzoek en bescherming: vacant. Piet Spoorenberg is kandidaat 

Tegenkandidaten voor deze functies kunnen zich tot 21 maart melden bij één van de bestuursleden. Houd de 
website in de gaten voor eventuele kandidaatstellingen. Hierdoor kan je keuze misschien veranderen 

8. Dineke Sluijters Vogelfonds (DSF): 

• De ALV wordt, overeenkomstig het advies van de commissie, gevraagd om in te stemmen met de 
ingebrachte projecten. 

• Aanpassing bestedingsplan (zie onder agendapunt 10) 
9. Samenstelling DSF Adviescommissie en verkiezing 

• Ton Velthuis en Rien Rense zijn tussentijds afgetreden 

• Rob Molenbeek is aftredend en herkiesbaar 

• Arda van der Lee is aftredend en herkiesbaar 
10. Wijziging Huishoudelijk Reglement in verband met wijzigingen DSF 
11. Rondvraag 
 
Alle definitieve stukken en eventueel aangepaste agenda benodigd voor de vergadering staan uiterlijk 6 maart 
2024 op de website: www.vwggooi.nl.  => vereniging => verenigingsverslagen. Eventueel nog later ingekomen 
stukken staan uiterlijk 18 maart 2024 op de website. Houd de website en de nieuwsbrief in de gaten! 
 
NA DE PAUZE 
 
Na de pauze gaan we met elkaar in gesprek over de toekomst van de vogels in het Gooi e.o. Wat is er nodig om 
het leefgebied van de vogels te verbeteren? Wat kunnen de leden van de VWG doen? Kan het geld van het 
Dineke Sluijtersfonds daarbij behulpzaam zijn? Want de vogels hebben niets aan een spaarrekening. De 
adviesgroep geeft een eerste terugkoppeling naar aanleiding van de vragen in de Nieuwsbrief.   

https://www.vwggooi.nl/index.php/2014-04-20-10-56-31/verenigingsverslagen
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Verslag van de Algemene Ledenvergadering van de Vogelwerkgroep Het Gooi en Omstreken.  
16 maart 2023 in de infoschuur te Hilversum 
 
 
 
Deelnemende bestuursleden: Piet Spoorenberg, Wouter Rohde, Niek Wieringa, 

Doortje van Dijk en Huub Casander. 
Deelnemende leden:  50 (exclusief bestuur) volgens presentielijst. 
Afmeldingen:   7 
 
 
De voorzitter opent de vergadering en heet iedereen welkom. 
 
Vraag: Evert Constandse wil via een ingezonden stuk 2 agendapunten (ingekomen stukken en 
rondvraag) toevoegen aan de agenda. 
Antwoord: Extra agendapunten die uiterlijk 2 weken voor de vergadering zijn ingebracht kunnen 
worden opgenomen en gecommuniceerd naar alle leden. Om die reden dragen de agendapunten 
‘ingekomen stukken’ en ‘rondvraag’ niet bij aan een correct verloop van de vergadering. Dit standpunt 
zal tijdens een volgende ALV ter besluitvorming voorgelegd worden. 
Schriftelijk inbreng en vragen die de geagendeerde punten betreffen, zijn uiteraard wel aan de orde. 
 
 
1. Vaststellen verslag Algemene Ledenvergadering van 2022 
- Alle leden keuren het verslag goed. 
 
 
2. Jaarverslag en jaarrekening 2022: 
- Vraag: Waarom zijn er geen activiteiten betrekking hebbend op de buitenlandreizen? 
- Antwoord: Hierover is al gesproken en besloten tijdens de ALV van maart 2022. Er zijn geen leden 

opgestaan om het stokje over te nemen van de teruggetreden organisatoren.   
 Tjeerd Ploeg merkt op dat er kennelijk spanning is ontstaan dor voorgaande punten. Hij ziet dat we 

allemaal ons best doen, en dat de communicatie hier het aandachtspunt is. 
- Pagina 5: Pieternel Blom moet zijn Pieternel Vlasblom. 
- Pagina 18: Pieternel heeft behalve een printer ook een externe harde schijf van de vereniging in 

beheer. 
 
 
3. Verslag kascontrolecommissie (kcc) 
- De kcc heeft haar controle uitgevoerd en complimenteert het financiële team met het goede werk. 

De commissie heeft nog enkele vragen die eind maart beantwoord zullen worden.  
De kcc stelt de leden van de VWG voor het bestuur ‘decharge’ te verlenen onder het voorbehoud 
van de laatste door de kascommissie uit te voeren controles. Om het als leden te kunnen blijven 
volgen zal de kascommissie zodra deze controles zijn uitgevoerd, hiervan verslag doen via de 
nieuwsbrief/website. 

 
 Decharge bestuur: 
- Na beoordeling van de antwoorden zal via de nieuwsbrief een eventuele aanbeveling komen om het 

bestuur decharge te verlenen. De vergadering gaat hiermee akkoord. 
 
 
4. Benoeming nieuw lid kascommissie: 
- Arie Vlasblom heeft zich bereid verklaard om zitting te nemen in de kcc. De vergadering stemt 

hiermee in.  
- Hugo Weenen wordt bedankt voor zijn inzet in de kcc in de afgelopen 3 jaren. 

 
 

5. Jaarplan en begroting 2023: 
- Het jaarplan en de begroting worden door alle leden goedgekeurd. 
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- De ledenadministratie vraagt instemming om voor de correspondentie milieuvriendelijk maar 
duurder papier te gebruiken. Akkoord.  
 

6. Bestuurssamenstelling en verkiezing: 
- a)  Piet Spoorenberg blijft nog 1 jaar actief als voorzitter.  

     Komend jaar verwachten we een opvolger te vinden. 
- b)  Ruud Willemstein wordt voorgesteld als de nieuwe secretaris. 

Huub Casander blijft komend jaar actief als algemeen bestuurslid onder anderen ter 
ondersteuning van de nieuwe secretaris. 

- c)  Niek Wieringa wordt herkozen. 
- d)  Wouter Rohde wordt herkozen. 
- e)  Onderzoek en bescherming blijft vacant, maar zal volgend jaar hopelijk worden ingevuld 

     door Piet Spoorenberg. 
-      Heleen Boelens (niet aanwezig) wordt voorgesteld als algemeen bestuurslid. Zij zal het komende   

     jaar de penningmeester ondersteunen om deze functie t.z.t. mogelijk over te kunnen nemen. 
 
De vergadering gaat akkoord met bovenstaande mutaties. 
 
 

7. Dineke Sluijters Vogelfonds: 
- Project 51, Oeverzwaluwenwand Cito. De financiële bijdrage aan dit project wordt door alle leden 

goedgekeurd.  
 
 

9. Wijziging Huishoudelijk Reglement in verband het innen van contributie via incasso: 
- Na een duidelijke uitleg door Pieternel gaat de vergadering akkoord met deze wijziging. 
 
 
Tot slot worden nog enkele mensen in het zonnetje gezet: 
- Rob Moolenbeek voor zijn werkzaamheden als eindredacteur van de Korhaan. 
- Pieternel Vlasblom en Gabe Langhout (afwezig) voor hun bijzondere inspanningen voor overgang 

van de financiële en ledenadministratie naar het nieuwe administratieve pakket Conscribo. 
- Dirk Prop krijgt een oorkonde voor zijn inzet als webmaster, het verzorgen van de nieuwsbrief en 

het organiseren van de jaarlijkse inventarisaties. 
 
 

Sluiting: 
Het bestuur bedankt de aanwezige leden voor hun aanwezigheid en inbreng. 
De vereniging dankt haar continuïteit en succes aan de inzet van haar leden. Het bestuur vindt 
daarom, dat er veel dank uitgaat naar de leden, die zich hier actief voor inzetten en anderen weer 
inspireren om dit ook te (blijven) doen. 
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Jaarverslag VWG 2023 
 

1. Bestuur 

Bestuurssamenstelling 
Het bestuur was begin 2023 als volgt samengesteld: 
Voorzitter   Piet Spoorenberg vanaf 28 maart 2013 
Secretaris   Ruud Willemstein van 16 maart 2023 
Penningmeester  Niek Wieringa vanaf 21 maart 2019 
Onderzoek en bescherming Vacant 
Activiteiten   Wouter Rohde vanaf 28 maart 2013 
Communicatie   Doortje van Dijk vanaf juni 2020 
Algemeen   Huub Casander vanaf 16 maart 2023 
Algemeen   Heleen Boelens vanaf 16 maart 2023 

Kascommissie 
Lid    Wobbe Kijlstra  vanaf 25 maart 2021 
Lid    Ton ten Veldhuis vanaf 17 maart 2022 
Lid    Arie Vlasblom vanaf 16 maart 2023  

Adviescommissie Dineke Sluijters Vogelfonds 
Lid    Ton ten Velthuis  vanaf 24 november 2015 t/m 6 december 2023 
Lid    Rien Rense vanaf 15 maart 2018 t/m 6 december 2023 
Lid    Arda van der Lee,  vanaf maart 2021 
Lid    Rob Moolenbeek, vanaf maart 2021 
Lid    Wobbe Kijlstra, vanaf maart 2022 

Tijdens de ALV van maart 2023 konden we het bestuur uitbreiden met Ruud Willemstein en Heleen Boelens. 
Ruud heeft direct de secretarisrol van Huub Casander overgenomen. Huub heeft in 2023 als algemeen 
bestuurslid o.a. aandacht gegeven aan de overdacht van zijn taken aan Ruud. Heleen startte als algemeen 
bestuurslid en heeft in 2023 tijd kunnen nemen om zich in te werken en dan vooral met het oog als mogelijk 
nieuwe penningmeester. Met dit grotere aantal bestuursleden kunnen we het werk met meer handen 
aanpakken. 
Andreas Grunwald meldde zich in de zomer van 2023 als kandidaat voor de rol van voorzitter, waarvoor we 
al langere tijd aan het zoeken waren. We hebben Andreas daarop hartelijk ontvangen en uitgenodigd om 
tijdens de bestuursvergaderingen aanwezig te zijn. Daarnaast is er een grote kans om Andreas tegen te 
komen tijdens lezingen, bijeenkomsten van de werkgroepen en excursies. Goed om elkaar te leren kennen 
en voor Andreas, om alvast een beter beeld te krijgen van wat er zich zoal afspeelt binnen de vereniging en 
het bestuur. 

Dineke Sluijters Vogelfonds. 
Naast ruim 900 leden met handjes en hersens hebben we als vereniging ook een flinke financiële reserve en 
meer dan €180.000 in ons Dineke Sluijters Vogelfonds (DSV). De adviescommissie DSV en het bestuur 
hebben in maart 2023 de werking van het Bestedings- en beheerplan DSV geëvalueerd. Dit heeft een aantal 
verbeterpunten opgeleverd, die waar nodig ook verwerkt zijn in een voorstel tot aanpassing van het 
Huishoudelijk Regelement. 
Ook hebben we vastgesteld dat we het fonds beter kunnen gaan benutten voor onze doelstellingen dan dat 
dat nu gebeurt. Op verzoek van het bestuur is hiervoor de nieuwe “Adviesgroep verbetering leefgebied 
vogels in het Gooi” (Wobbe Kijlstra, Marjolein Quené, Wouter Rohde) van start gegaan. In de nieuwsbrief, de 
Korhaan en op de website hebben zij al de eerste informatie over doel en aanpak gedeeld en wordt iedereen 
uitgenodigd om mee te denken. Een aanpak, waarmee we veel leden hopen te betrekken bij de vraag, hoe 
we de vogels in ons werkgebied kunnen helpen met onze inzet en met het geld uit ons Dineke Sluijters 
Vogelfonds. We nemen hiervoor de tijd voor een goed resultaat. 
Najaar 2023 hebben Ton ten Velthuis en Rien Rense aangegeven te willen stoppen met hun werkzaamheden 
voor de adviescommissie DSV. Het bestuur heeft aangegeven zeer erkentelijk te zijn voor hun inzet voor 
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deze commissie. Met de zittende 3 leden van de adviescommissie is afgesproken dat de samenstelling 
vooralsnog prima is en we later gezamenlijk bekijken of aanvulling wenselijk is. 

In onderstaande tabel staan de lopende projecten. Project 52 en 53 zijn door het bestuur positief 
beoordeeld. Project 56 en 57 zijn in 2024 door het bestuur positief beoordeeld.  

 
 

Bescherming van vogelbelangen 
De verkiezingen voor de Tweede Kamer zijn nu achter de rug en nu maar hopen dat de komende jaren 
gewerkt wordt aan een duurzame natuurinclusieve samenleving. Maar de realiteit is, dat de natuur niet voor 
zichzelf kan opkomen en daarom ook al snel sluitpost is in de belangenafwegingen. 
Natuur wordt gewaardeerd, omdat het ons ruimte geeft om in te bewegen en te ontspannen. Vooral 
decoratief en voor ons genoegen. En ook wij als vogelliefhebbers beleven de natuur vanzelfsprekend voor 
ons eigen genoegen en daar is natuurlijk niets mis mee. Want de natuur en de vogels zijn fantastisch en 
bewonderenswaardig. Maar wat hebben de vogels hieraan? Dat is een vraag, die ons als vogelliefhebbers 
ook bezig moet houden. Wat hebben de vogels nodig om voort te kunnen bestaan? En hoe kunnen wij als 
leden van de vogelwerkgroep hieraan bijdragen? Gewoon wat vragen om onszelf een spiegel voor te 
houden. En daarmee plezier en richting te geven in wat wij doen. Want waarom zouden we geen plezier 
beleven aan het beschermen van de vogels, die ons ook zoveel plezier teruggeven. 
Al een heel aantal jaren leeft de wens, om op het natuur- en vogelbeschermingswerk meer coördinatie en 
continuïteit tot stand te brengen. Hierbij wordt vooral gedacht aan een groep leden rond dit thema, maar 
dat is tot op heden nog niet tot stand gekomen.  
Veel van het onderzoekswerk van de groepen binnen onderzoek en bescherming (Eempolder- en 
watervogeltellingen, broedvogelinventarisaties, roofvogel, ijsvogel, zwaluwen, nestkasten en 
vogelringprojecten) levert belangrijke gegevens en kennis op, die voor de bescherming van de vogels 
onontbeerlijk is. Daarnaast wordt ook direct aan soortbescherming gedaan door bijvoorbeeld het creëren en 
onderhouden van nestgelegenheid voor ijsvogels en zwaluwen (boeren-, huis-, oever- en gierzwaluwen) en 
nestkastbroeders. 
Ook meer gebiedsgericht wordt het nodige al gedaan. In de Eempolders wordt door een grote groep 
weidevogelbeschermers samen met boeren en Natuurmonumenten in een goede gebiedsgerichte 
samenwerking gepoogd de teloorgang van weidevogels te keren. 
In de natuurgebieden zijn we als vogelwerkgroep actief bezig met de plannen in en rond het Eemmeer (Dode 
Hond), het voorland bij de Stichtse brug (“Blaricum aan Zee”), plannen voor verder exploiteren van de 
Gooimeer-kust, het gebiedsakkoord Oostelijke Vechtplassen en de plannen voor een nieuwe 
hoogspanningslijn. In deze vraagstukken werken we als vogelwerkgroep waar mogelijk samen met Vrienden 
van het Gooi en andere natuurorganisaties. Het gaat hier namelijk meestal om meer dan alleen het 
vogelbelang. De Vrienden van het Gooi zijn sterk in ruimtelijke, bestuurlijke en juridische vraagstukken en 
onze kennis over vogels kan daarbij aanvullend heel nuttig zijn. 
Daarnaast komen nogal eens vragen en meldingen bij onze vogelwerkgroep binnen voor advies over het 
ophangen van een nestkast, aantasting van vogelbelangen in een woonwijk, stadspark of buitengebied. Onze 
inbreng is steeds op ad hoc basis en daarbij slagen we er in een aantal gevallen niet in om (tijdig) leden te 
vinden, die hier wat in kunnen betekenen. 

Verenigingsarchief 
Sinds de start van onze vogelwerkgroep in 1967 zijn inmiddels meer dan 300 rapporten en verslagen 
gepubliceerd door de diverse werkgroepen. Aanvankelijk verschenen deze publicaties alleen op papier, maar 

42 Broedbiologisch onderzoek ijsvogels Gooi en Vechtstreek 3.000   positief   positief   positief 3.000 935,74 lopend

50 Geluidsapparatuur lokgeluiden ringstation 900   positief   positief   positief 900 lopend

51 Oeverzwaluwenwand Cito 2022 t/m 2026 ( €1000/jaar ) 5.000   positief   positief   positief 5.000 2.000,00 lopend

52 Project Raaf 625   positief   positief 625 lopend

53 Herstel Oeverzwaluwwand Overscheenseweg, Naarden 120   positief   positief 120 121,00 lopend

54 Aanvraag onderdeel IVN Eemland 1.088   geen advies   afgewezen

55 Aanvraag omtrent boek 2.000   negatief   afgewezen

56 Aanschaf drone 1.120   positief   positief

57 Uilenwerkgroep 1.739   positief   positief

Totaal 

betaald
status

Toegekend 

bedrag

Besluit 

Bestuur
Besluit ALVDoel

Bedrag 

aanvraag

Advies 

commissie

project 

nr.
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inmiddels zijn alle rapporten gedigitaliseerd en beschikbaar op onze website. Dit terwijl het papieren archief 
inmiddels verre van compleet meer is. In een tijdperk waarin digitale beschikbaarheid de norm is, heeft het 
bestuur daarom geconcludeerd dat dit papieren archief niet meer van deze tijd is en is besloten om onze 
papieren te gaan opruimen. Tevens is besloten alle digitale publicaties ook te deponeren bij de Koninklijke 
Bibliotheek (KB) in Den Haag. Hier worden alle publicaties duurzaam bewaard en voor de toekomst 
toegankelijk gehouden. Het  proces om de rapporten te deponeren bij de KB is inmiddels in volle gang en zal 
in 2024 verder worden gecompleteerd.  Tevens zijn alle tot op heden verschenen Korhanen in digitale vorm 
gedeponeerd bij de KB. 

Overige zaken 
In 2023 waren we verlost van alle beperkingen, die tijdens de Corona epidemie ons doen en laten nogal 
verstoorde. De excursies en ledenbijeenkomsten konden weer volop georganiseerd worden en de 
belangstelling om deel te nemen bleek in 2023 heel hoog. Hierdoor bleken excursies en lezingavonden vaak 
(snel) vol te zijn. 

Omdat we tijdens onze ledenbijeenkomsten van de wegwerpbekers af wilden, hebben we ervoor gekozen 
om iedereen zelf een mok mee te laten nemen. Aanschaf van aardewerk bekers en een snelle vaatwasser is 
overwogen maar dit bleek zeer kostbaar en niet haalbaar binnen de samenwerkende groene groepen van de 
infoschuur. Daarom is gekozen om bij bijeenkomsten de leden te vragen een eigen beker mee te brengen 
voor gebruik van koffie en thee. 

Onder anderen vanwege de bestrijdingsmiddelen in de bloementeelt, hebben we ook besloten om deze niet 
meer weg te geven als bedankjes en naar milieuvriendelijker alternatieven uit te wijken. 

Onze website is om meerdere redenen aan een herziening toe. In 2023 hadden we geld gereserveerd, om dit 
te realiseren. Maar er is eerst meer tijd nodig om te bepalen welke eisen we stellen aan deze nieuwe 
website. Dus hier gaan we in 2024 mee verder. 

Onze vereniging heeft inkomsten uit contributies en andere bijdragen. Daarnaast maken we ook kosten voor 
bijvoorbeeld de Korhaan en ledenbijeenkomsten. Ook onze inbreng als vrijwilliger kost naast tijd soms ook 
geld. In 2023 hebben we als bestuur een start gemaakt, om hier ideeën voor beleid over te vormen. Hier 
gaan we in 2024 mee verder. 
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2. Onderzoek en bescherming 
 

Broedvogelinventarisaties 
De Werkgroep Broedvogelinventarisaties (coördinatie Dirk Prop en Piet Spoorenberg) inventariseert jaarlijks 
wisselende natuurterreinen in ons werkgebied. In 2023 waren dit de volgende gebieden: 

• Het Hol en Suikerpot (Natuurmonumenten) 
• 's Gravelandse landgoed Jaglust (Natuurmonumenten) 

• Loenderveense Plas (Waternet) 

• Laarder Wasmeer  (Goois Natuurreservaat) 

• Groeve Oostermeent (Goois Natuurreservaat) 

• Landgoed Hoorneboeg 

Aan de inventarisaties namen 35 waarnemers deel. De resultaten zijn vastgelegd in de database van Sovon 
en beschreven in rapporten, die zijn te downloaden van onze website www.vwggooi.nl. Met de beheerders 
zijn in goed overleg onze voorstellen ter verbetering van de natuurlijke waarden besproken, zoals de 
bescherming van de oeverzwaluwen in de Groeve Oostermeent  
In de jaarlijkse bijeenkomst in december zijn de resultaten van alle inventarisaties gepresenteerd aan de 
deelnemers, beheerders en geïnteresseerden.  

Roofvogels 
 2023 kende een koud en nat voorjaar. Dit had zo zijn effecten op de verschillende soorten roofvogels 
alsmede op de inventariseerders. Het werd voor veel roofvogels een zwaar broedjaar en het traceren van 
nesten viel voor velen niet mee. 

Broedresultaten 
Voor Haviken was 2023 een rampzalig jaar. Nog nooit zijn er zo weinig broedparen actief geweest en nog 
nooit zijn er zo weinig paren succesvol geweest met het broeden. Waar we in 2014 nog 29 broedgevallen 
hadden in het Gooi waren daar in 2023 nog maar 8 van over. 
Aan deze teruggang (die wij in het onderzoek al zagen aankomen) liggen meerdere factoren ten grondslag; 
denk o.a. aan stikstofdepositie, vermindering van prooiaanbod, gifstoffen in het milieu, toenemende 
recreatie, habitatvernietiging  en -fragmentatie. 
Ook Sperwers, Boomvalk, Torenvalk en Wespendief laten een achteruitgang zien; trends die al jaren gaande 
zijn. De Buizerds hadden een relatief goed jaar. Ook bij deze soort is er sprake van een dalende trend (maar 
zij zijn de meest voorkomende roofvogel van ons land). Afgelopen seizoen was daar een opleving in 
waarneembaar. 
Wij zijn in reactie op deze negatieve trends voor de meeste soorten veel bezig met het opkomen voor de 
roofvogels in relatie tot de oorzakelijke factoren. Bijvoorbeeld het proberen te voorkomen van vernietiging 
van hun leefgebied door terreineigenaren. 

Vogelringstation 
Het jaar 2023 was uitzonderlijk nat waardoor het geen verrassing zal zijn dat de aantallen geringde vogels 
het laagst waren sinds we bij Oud Valkeveen aan het ringen zijn. Dit jaar kregen wij 3402 vogels in de 
netten tegen een 10-jaars gemiddelde van 5433 vogels. Voor een overzicht van de door ons geringde 
vogels zie: www.trektellen.nl/site/yeartotals/524/2023. 
Dieptepunt in 2023 was de ravage bij de achterdeur van de keet. Die was totaal vernield. Ook op andere 
plaatsen rondom de keet was veel schade aangericht. Gelukkig waren alle netten nog aanwezig en misten 
wij geen materialen uit die afdeling. Het is de inbrekers niet gelukt om verder naar binnen te komen. Bij 
een eerdere inbraakpoging moesten wij de voordeur al vervangen door een stevige deur en inmiddels 
hebben we ook een nieuwe achterdeur. 
Wanneer u een bezoek wilt brengen aan ons ringstation of vragen heeft over het bovenstaande kunt u een 
bericht sturen naar vrs.hetgooi@gmail.com   

IJsvogels 
In 2023 is het aantal paar ijsvogels vastgesteld op 84 broedpaar. Van zeven geheel nieuwe locaties in de 
regio werd een broedpaar gemeld, o.a. in een composthoop aan de Vecht. Helaas werden opnieuw geen 

http://www.trektellen.nl/site/yeartotals/524/2023
mailto:vrs.hetgooi@gmail.com
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gegevens ontvangen van de Waterleidingplas en van eiland De Dode Hond. Een lange reeks van waardevolle 
broedgegevens is nu al een paar jaar onderbroken. 
Het jaar 2023 was beter dan een tegenwoordig gemiddeld broedseizoen voor de ijsvogels. Gemeten over de 
laatste 10 jaar van 2014 t/m 2023 werden 652  paar ijsvogels als broedvogel vastgesteld. Gemiddeld is dat 65 
paar per jaar, een boeiend aantal. Ter vergelijking, van 2004 t/m 2013 was het gemiddelde 32 paar en van 
1995 t/m 2003 was dat 12 paar. De ontwikkelingen in al die jaren blijven spannend en roepen ook weer 
nieuwe onderzoeksvragen op. 

Het broedbiologisch onderzoek bij de ijsvogels, gestart in 2019, is ook dit jaar weer doorgegaan.  
Op tien locaties is in de broedwand een nestkast ingebouwd die geopend kan worden. In vier hiervan is dit 
jaar daadwerkelijk gebroed. Dat gaf de mogelijkheid de jonge ijsvogels in de nestkasten te kunnen meten, 
wegen, de veerontwikkeling te bekijken en te ringen. In 2023 zijn totaal 53 jongen, geringd door Rob 
Moolenbeek  en Harry de Rooij. Na vier broedseizoenen zijn nu 160 jonge ijsvogels van een ring voorzien. 
Als onderdeel van het broedbiologisch onderzoek begon voor de derde keer een masterstudent van de 
Wageningen Universiteit met een afstudeeronderwerp. In samenwerking met de coördinator van de 
IJsvogelwerkgroep werden op 40 locaties ijsvogelnesten gemonitord met gebruik van endoscopen. Een uniek 
project, waarschijnlijk het eerste op die schaal in Europa. Het intensief volgen van een groot aantal 
nestplekken liet ook zien dat er meer predatie van de nesten is dan eerder werd gedacht. 
Het aantal betrokkenen bij de IJsvogelwerkgroep bleef met 70 leden stabiel. 
Op 11-2-2023 werd voor de vierde keer een Landelijke IJsvogeldag georganiseerd, nu in Tilburg. Enkele leden 
van de IJsvogelwerkgroep waren betrokken bij de organisatie. Er waren 70 deelnemers. 
Op 18-2-2023 was de jaarlijkse bijeenkomst van de IJsvogelwerkgroep waarbij ook andere 
ijsvogelwaarnemers uit het regionale netwerk aanwezig waren. Totaal 46 belangstellenden. 
Op 12-5-2023 is een openbare lezing over ijsvogels gehouden in de Infoschuur ’t Gooi. Deze lezing stond in 
het teken van de Nationale Vogelweek van Vogelbescherming. Aanwezig 49 personen. 
Op 16-12-2023 is een workshop gehouden voor 12 nieuwe vrijwilligers over onderhoud en monitoring 
ijsvogelwanden. 
IJsvogelwerkgroep Gooi en Vechtstreek, Jelle Harder, coördinator (23-12-2023)    

Zwaluwenonderzoek 
De zwaluw werkgroep werkt al jaren aan het monitoren en bieden van broedgelegenheid bieden aan de 
huiszwaluw, de oeverzwaluw en de boerenzwaluw. En ook de gierzwaluw wordt in aandacht meegenomen 
De huiszwaluwentillen in Huizen komen langzaam maar zeker in de belangstelling van de zwaluwen. De til in 
het Nautisch kwartier ziet er voor het publiek ook mooi en informatief uit. De tillen zijn na het broedseizoen 
weer schoongemaakt door vrijwilligers 
De huiszwaluwenmonitor in het werkgebied is ook dit jaar weer goeddeels gedaan en de informatie 
opgeslagen en ook aan SOVON doorgegeven. Helaas zijn er twee tellers gestopt. 
De boerenzwaluwen in de Eempolder kregen weer zorg door werk aan kunstnestgelegenheid onder de 
bruggen en bij maneges. 
De oeverzwaluwen kregen goed onderhouden kunstwanden aangeboden. 
Dit jaar is er beperkt geringd door het terugtreden van de ringer. 
In de groeve Oostermeent was er flinke predatie door de vos. Reden voor overleg met GNR. 
GNR heeft, desgevraagd, aangegeven deze wand en die bij de Zanderij Crailo te willen blijven onderhouden. 
Graag samen met vrijwilligers. 
De aandacht voor de gierzwaluwen verschuift naar samen optrekken met gemeentes. Omdat deze ook 
verplicht zijn ook deze soort te beschermen. Huisisolatie en de energietransitie leveren bedreigingen maar 
ook kansen. In de gemeente Eemnes en Hilversum begint dat samenwerken vorm te krijgen.  
Er werden ook gierzwaluwexcursies georganiseerd. 

Nestkast onderzoek 
Dit jaar hebben we weer veel beleefd op het gebied van de nestkast controles en allerlei zaken die hier mee 
te maken hebben. Te beginnen met de controleurs, want zonder hen zou dit alles niet mogelijk zijn. Vorig 
jaar hebben 7 mensen zich gemeld om te helpen controleren, zij zijn ingezet op verschillende terreinen. Op 
sommige terreinen lopen ze met z’n tweeën, op de meeste terreinen echter nog alleen. We zouden graag 
toe willen werken naar twee mensen op alle terreinen, zodat het controleren niet stil valt als er iets gebeurt 
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met de controleur. Gerard Overmars heeft een jaar met Ronald meegelopen en vorig jaar heeft hij 20 kasten 
op de begraafplaats in Muiden opgehangen. De vogels moeten de kasten blijkbaar nog vinden; dit jaar waren 
er drie legsels van koolmezen, spannend of het volgend jaar beter bezet zal zijn. Jents Visser heeft met hulp 
van Rob Moolenbeek de nestkasten van het NIOO gecontroleerd. Als de nestkasten niet meer voor 
onderzoek gebruikt gaan worden, is de kans groot dat deze kasten er af gehaald moeten worden. We gaan 
het bespreken. Anneke Stegenga heeft enthousiast de controles op Sypesteyn gedaan, samen met Pieter Jan 
Hegenbart en ook gedeeltelijk alleen. Ilco van Woersem heeft Nieuwenoord van Harry de Rooij 
overgenomen, daar hangen 146 kasten en niet allemaal in goede staat, een hele klus om deze te controleren 
en hij heeft er zijn handen vol aan. Dit jaar heeft Han Westendorp zich opgeworpen om de nestkasten te 
repareren of nieuwe te timmeren. Hij had twee maatjes en ze zijn enthousiast aan de gang gegaan, super!  
Zo hebben we enthousiaste mensen en activiteiten kunnen verwelkomen dit jaar. 

Tot onze grote spijt hebben we ook afscheid moeten nemen van een paar goede controleurs hetgeen we 
zeer betreuren en we zullen hun toewijding missen. Zij hebben allen hun eigen redenen om te stoppen met 
de controles, welke we uiteraard volledig respecteren. Wij danken hen héél hartelijk voor alle inzet en 
betrokkenheid gedurende vele jaren!  We nemen afscheid van Marianne Doornveld, Kees Schouten, Engbert 
van Oort en Henk Oversteegen. Marianne heeft vele jaren Bikbergen I en Bussums Bloei gecontroleerd. 
Bikbergen heeft ze vorig jaar al over gedragen aan Monique Mul. Dit jaar heeft ze Bussums Bloei voor de 
laatste keer gecontroleerd en overgedragen aan Marissa Nijhof. Marissa heeft de controles met veel 
enthousiasme overgenomen, daar zijn we blij mee. Ineke van Zuuk zal haar helpen, zoals zij ook al jaren met 
Marianne mee liep. Kees Schouten heeft Heidebloem II een aantal jaren gecontroleerd en nu overgedragen 
aan Eric van Heck, Eric heeft met enthousiasme het controleren opgepakt. Engbert van Oort is na vele jaren 
trouwe dienst gestopt met de controles op de Fransche Kamp. Dit jaar is dat gebied helaas niet 
gecontroleerd. We zijn nog aan het puzzelen welke ervaren controleur dit bijzondere gebied kan overnemen, 
dat al in het eerste jaarverslag van 1967 genoemd wordt. Henk Oversteegen heeft ook besloten te stoppen 
met de controles van Visio en Ter Gooi ziekenhuis vanwege leeftijd en het fysiek te zwaar werd voor hem. 
Het controle gebied van Visio is opgegeven vanwege nieuwe bouwplannen en de nestkasten zijn weggehaald 
door de controleurs. Ter Gooi zouden we wel willen behouden, maar we hebben helaas geen andere 
controleur. Dit gebied wordt sinds 2004 gecontroleerd. 

Activiteiten: 
In het najaar hebben we twee bijeenkomsten georganiseerd om de digitale nestkaart van Sovon te leren 
invoeren, er kwamen negen controleurs. Een paar van hen heeft de digitale nestkaart al succesvol ingevoerd. 
Volgend jaar willen we een medewerker van het NIOO (Nederlands Instituut voor Ecologie) uitnodigen om te 
spreken over hun onderzoek. We willen graag horen wat zij doen met onze gegevens. 

Overleg GNR: 
Dertien terreinen die we controleren behoren tot het GNR. Eens in de 5 jaar komen we bij elkaar om te 
evalueren en te kijken hoe we verder willen gaan met de nestkasten op het GNR terrein. We hebben 
afgesproken om het accent waar mogelijk is wat te verleggen naar vogels zoals de bonte vliegenvanger, 
grauwe vliegenvanger en de gekraagde roodstaart. Deze wijzigingen willen we doorvoeren zonder dat het 
aantal kasten verhoogd moet worden. We proberen wat mezenkasten weg te halen en daarvoor in de plaats 
kasten te plaatsen die meer geschikt zijn voor de bonte vliegenvanger, gekraagde roodstaart en grauwe 
vliegenvanger. Je begrijpt natuurlijk wel dat we gaan kijken welke gebieden daar geschikt voor zijn. Dit willen 
we in de komende jaren verwezenlijken. 

Hoe is het gegaan met “onze” holenbroeders? 
Maart roerde zijn staart behoorlijk; het begon koud met vorst en sneeuw, daarna was het warm tot wel 15 
°C.  Einde maart, als gevolg van noordwestelijke winden, werd het weer koud met winterse buien en koelde 
het vooral in de nacht flink af met op veel plaatsen lichte vorst. Zo begon ook april koud en nat, en onze 
broedvogels wachtten beter weer af. 

We hebben dit jaar met elkaar 1469 nestkasten gecontroleerd, 179 minder dan vorig jaar, want helaas 
konden we de gegevens van Fransche Kamp, Visio en Ter Gooi ziekenhuis niet meenemen in dit jaarverslag. 
Dat heeft effect op de aantallen. We kunnen wel goed naar de gemiddelde legselgrootte kijken en proberen 
toch het één en ander te duiden (zie per vogel bij de soorten bespreking).  
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Eerste legsels dit jaar 1075 (vorig jaar 1086), tweede legsels 71 (vorig jaar 97), een klein verschil terwijl er 
toen veel meer nestkasten gecontroleerd werden. Er werd door veertien verschillende soorten gebroed, met 
de pimpelmees dit jaar aan top.  

Ook dit jaar heeft de boommarter flink zijn slag geslagen in verschillende gebieden. Tot groot verdriet van de 
vogels en ook van de betreffende controleurs. Met nestkastcontrole wil je niet de voedselbron voor de 
marter verzorgen, maar een veilige plek creëren voor de vogels.  
Er komen dit jaar twee terreinen naar voren waar de boommarter flink huis heeft gehouden. Dat zijn 
Nieuwenoord en Smithuijserbos 
Twaalf van de 42 in gebruik genomen kasten op Smithuijserbos werden gepredeerd. Dat werd Paul Keuning 
te gortig en na het broedseizoen is hij gelijk aan de slag gegaan om korfjes voor de ingang te maken om de 
broedvogel te beschermen. Een goed initiatief en we hopen van harte dat het werkt. 

Eempoldertellingen 
Dit jaar vierden wij het vijftig jarig jubileum van de Eempoldertellingen. Bij een feestelijke bijeenkomst van 
de tellers werd het rapport over de jaren 2017 t/m 2022 overhandigd aan de tellers. Daarna was nog een 
bijeenkomst voor oud tellers en wat andere genodigden. Het jubileum leidde ook tot nogal wat publiciteit. 
Sovon Nieuws, de Gooi en Eemlander en het radio programma Vroege Vogels besteedden ruime aandacht 
aan onze tellingen. Verder gingen de tellingen geheel volgens plan door Het aantal tellers is voldoende, maar 
wat nieuwe mensen zijn welkom. 

Weidevogelnestbescherming 
Resultaten 
Over het geheel zien we in 2023 in ons gebied een geringe afname van het aantal broedparen ten opzichte 
van het seizoen 2022. Totaal aantal nesten en territoria in 2023 was 564 en in 2022 was dit aantal 684. Qua 
aantal een afname van 120 en is dan 17,5 %. Schommelingen tussen jaren zijn normaal. Over een periode 
van 5 jaren is er sprake van een redelijk grote stabilisatie. Belangrijk ook te vermelden dat de predatie in het 
seizoen 2023 erg laag was, 7,2 %.Was in 2022 veel hoger nl 22,2 %. Het nettoresultaat van het broeden 
uitkomen c.q. vliegvlug worden is derhalve zeker goed te noemen. 

Activiteiten in het kader van de inrichting en het beheer: 

Uitbreiding van het Kerngebied met randzones 
Het gebied is sinds dit seizoen uitgebreid met de zgn. randzones rond de reeds bestaande kerngebieden. Het 
totaal aantal hectares weidevogelbeheer in Eemland is in 2023 uitgebreid naar 2783 ha.  

Zwaar beheer en participatie 
22 % van het beheerde gebied bestaat uit zgn. zwaar beheer d.w.z. uitgesteld maaien al dan niet in 
combinatie met plas-dras en of kruidenrijk grasland. De resultaten op het gebied van de aantallen nesten en 
territoria zijn zonder meer goed te noemen en we behoren dan ook tot de beste weidevogelgebieden van 
Nederland. Dit jaar waren het aantal territoria wat minder als gevolg van het opnieuw inrichten van een 
aantal percelen met vernieuwd kruidenrijk en plas-dras (zwaar beheer). 

Gerealiseerde activiteiten en waarvoor subsidie werd verkregen vanuit CE 
1. Het plaatsen van vossenrasters rondom de percelen met plas-dras met bijbehorend kruidenrijk grasland en 
uitgestelde maaidata; 
2. Het definitief verwijderen van bomen en boomopslag; 
3. Uitbreiding van het aantal plas-dras situaties; 
4. Uitbreiding van de bestaande drone capaciteit; 
5. Uitbreiding van kruidenrijk grasland met greppel plas-dras  

Uitbreiding plas dras-situaties en Kruidenrijk grasland  
In 2016 waren er 38 plas-dras gebieden en in 2020 zijn dat er 72. In 2023 zijn het in geheel Eemland 104 plas-
drassen 
Plas-dras is een belangrijk instrument voor de biodiversiteit van de weilanden. Plas-dras in combinatie met 
ruige stalmest/kruidenrijk geeft een 5 keer hoger resultaat qua voedsel (insecten, regenwormen, aantal 
broedgevallen en aantal kuikens) dan plekken zonder plas-dras. We zien een duidelijke verschuiving van de 
vogels naar de zwaar beheer percelen.  
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In 2023 werden er 20 vossenrasters geplaatst worden aan de westkant en aan de oostkant elk 10 rasters. Ook 
is er een toename van het aantal percelen zwaar beheer met dan ook kruidenrijk grasland d.w.z. het inzaaien 
met soortenrijke zaadmengsels. In 2023 gegroeid tot 400 ha. 

Uitrasteren en wildcamera’s 
Onderzoeken in Nederland en ook in andere landen hebben uitgewezen dat het plaatsen van vossenraster een 
gunstige invloed heeft op de afname van de predatie door vossen en dus op het aantal vliegvlug wordende 
kuikens. 

Last minute beheer 
We hebben dit seizoen extra aandacht gegeven voor de mogelijkheid van het afsluiten door de boeren van het 
zogenoemde last minute beheer (later maaien dan gepland). Dit is in vele gevallen (ca 10) ook daadwerkelijk 
gebeurd. Dit regelt de polder-regisseur, op verzoek van en in overleg met de boeren en de vergoeding-
gevende instanties CE. Deze flexibiliteit is zeer effectief: er zijn veel zaken die door de afhankelijkheid van het 
weer, niet maanden van tevoren in een contract op vaste data zijn te prikken! 
In verband met de droogte in de maand juni is er bij een tiental boeren extra last minute afgesproken met de 
boeren door het laten draaien van de pompen zodat de plas dras nog zoveel in stand bleef ten behoeve van 
de nog aanwezige vogels en kuikens Dit was zeker een succes. 

Predatie 
Duidelijk is de predatie in het seizoen 2023 lager was, nl 7,2 %. In 202 was het 22,2 %.  In 2021was dit ook 
redelijk laag met 13,8 %. Het is aannemelijk dat de daling veroorzaakt werd door het bejagen van de vos in 
eerdere jaren en kraai als een belangrijke predator bij de weidevogels en dat cijfer is uiteindelijk van grote 
invloed op het aantal vliegvlug geworden kuikens. 
Rekening houdend met de predatiegraad kunnen we toch spreken van een bijzonder goed resultaat. 

Nawoord 
Dit jaar was ook weer een weidevogelbeschermingsjaar met onverwachte aspecten, zoals het bijzondere weer 
van langdurige droogte in het voorjaar. Het was toch een goed jaar voor de vogels, met name door de 
aanwezigheid van de plas-drassen. In totaal is er met een lage predatie sprake van een stabilisatie van het 
succesvolle broedparen bij een wat lager aantal nesten en territoria. We hebben in goede harmonie met 
elkaar en met de boeren/ grondbezitters samengewerkt. Het aantal was dit jaar 90 (Westelijk en Oostelijk 
Eemland in totaal). Voor ons gebied zijn het 37 boeren/grondbezitters. Het totale beheerde weidevogelgebied 
in Eemland is 2783 ha. 
Voor het volledig jaarverslag van de Weidevogelbeschermingsgroep Westelijk Eemland lees hier. 

 

 

 
 

  

https://www.vwggooi.nl/images/phocadownload/rapporten/322.pdf
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3. Activiteiten 
 

Vogelherkenningscursus 
 In het voorjaar van 2023 begon het cursusteam met veel enthousiasme aan de Vogelherkenningscursus in 
de Infoschuur. De presentaties werden deze keer allen door cursusteamleden verzorgd. Eddy Grotendorst 
deed dat voor de eerste keer; hij bleek een vlotte verteller te zijn. Wij waren van plan om tijdens 
presentaties ook aandacht te besteden aan de werkgroepen; dit is gedeeltelijk gelukt; plan is om volgend 
voorjaar (2024) een presentatie te maken over alle werkgroepen. Jammer dat een cursist die contact opnam 
met de zwaluwengroep niet met open armen ontvangen werd. Eind augustus is er nog een extra 
avondexcursie gemaakt voor de afgezwaaide cursisten van seizoen 2022/2023 met enkele leden van het 
cursusteam naar de Hilversumse meent. Vanaf de molen, waar de auto’s geparkeerd waren, kwamen we 
nauwelijks verder dan de eerste plas aan de rechterzijde van het fietspad. Daar was al zoveel te zien, we 
kwamen niet uitgekeken! Opnieuw heeft het vogelvirus de cursisten in zijn greep gekregen, wat een 
enthousiasme! 
Tijdens de evaluatie in april hebben wij besloten om de twee cursussen (voor- en najaar) aan elkaar te 
koppelen en als één cursus voortaan aan te bieden. Starten met de cursus kan dan alleen in oktober van elk 
jaar. In oktober 2023 gaan we met deze nieuwe werkwijze beginnen. 
Met een geheel nieuwe groep van 50 cursisten zijn we in oktober het seizoen 2023/2024  gestart in de 
Infoschuur; Paul v.d. Poel en Jelle Harder verzorgde tijdens het najaarsprogramma een presentatie als 
gastspreker. Wij misten nl. Andrea en Duncan die in het buitenland verbleven. Bij de afsluiting van dit eerste 
blok werden wij verrast door een prachtig gedicht door een van de cursisten gemaakt en voorgedragen en 
alle teamleden kregen een zelf gemaakte kaars. Over het enthousiasme van de cursisten hebben wij geen 
klachten! 
Het team bestaat nu uit: Henk de Vendt, Mieke Pieren, Hans Booij, Bertus v.d. Brink, Andrea Rietbergen, 
Karen Dijkman, Wobbe Kijlstra, Eddy Grotendorst, Duncan Broekhuizen en Francis Bakker. In het najaar 2023 
zijn hieraan toegevoegd Olivier van de Kruis, Marissa Nijhof en Guus Proost. Karin Dijkman heeft door 

omstandigheden tijdelijk afgehaakt. 

Verdiepingscursus 
In 2023 is in maart een avond gehouden met als thema “Vogelzang oefenen” en in september was er een 
opfrisavond met als thema “Juveniele steltlopers en eenden in eclips”. Beide avonden werden 
georganiseerd door Wouter Rohde. 

Excursies/Weekenden 
In 2023 werden 27 dagexcursies georganiseerd, deels in de nabije omgeving en deels naar andere provincies. 
In 2023 begon Yvonne Vermeulen als excursieleider en zij heeft direct de meeste excursies van iedereen 
verzorgd. Dank gaat uit naar Antje van Slooten, die vele jaren excursies heeft geleid naar onder meer het 
Nijkerknauw en naar het Landje van Geijsel. Zij heeft aangegeven dat dit haar laatste jaar was.  

Het voorjaarsweekend ging naar Havelte. Het najaarsweekend vond plaats in het Lauwersmeergebied. Beide 
weekenden hadden 36 deelnemers. De weekenden werden inhoudelijk voorbereid door de VWG en 
aangeboden via de reisorganisatie Delta Safari. Zij verzekeren de aansprakelijkheid en nemen 
administratieve taken uit handen. De commissie weekenden is in 2023 uitgebreid met Marco van de Brink, 
Helène Heckman en Jeanelle Breemer, Martijn Oort blijft lid en Margreet Bijpost en Wouter Rohde nemen in 
2024 afscheid.  

De lezingen  
We begonnen het jaar in januari met een interessante lezing over de relatie tussen Grote Lijsters en 
Maretak. Maurits Gleichman bestudeerde het foerageergedrag van overwinterende Grote lijsters en 
Zwartkoppen op de bessen van de Maretak. 
Abe van ’t Wout, boswachter ecologie van Natuurmonumenten, praatte in februari ons bij over toekomstige 
ontwikkelingen in het Vechtplassengebied. 
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Na de ALV in maart, gebruikelijk moment om te horen over het werk van de eigen leden, vertelde Han 
Westendorp over de activiteiten van de zwaluwenwerkgroep en de stand van zaken van de verschillende 
zwaluwsoorten in het Gooi. 
Ton Eggenhuizen, stadsecoloog in Almere, vertelde over de ontwikkelingen in de natuur in de stad Almere, in 
het bijzonder over de daar verblijvende knobbelzwanen.  
Helaas verviel de lezing van Christian Brinkman over zijn verblijf als vogelwachter op Rottumeroog, maar die 
hebben we nog te goed. 
Hans Geuze, mede-oprichter van de groep Artist for Nature Foundation, praatte ons bij over de ontwikkeling 
van veren in de loop van de evolutie en de vele functies die gekleurde veren nu hebben in de vogelwereld. 
Het jaar werd afgesloten met een gezellige avond waarin werk van onze fotowerkgroep getoond werd. Wat 
maken ze mooie foto’s! 

Fotografie 
In 2023 zijn 12 thema avonden in de infoschuur en 11 fotografie excursies georganiseerd: 

Thema avonden Fotografie excursies 
12 jan Beste foto’s van 2022 23 apr Naardermeer - Andrea 
9 feb Excursiefoto’s van 2022 27 apr Murk Nijdam - Hugo 
9 mrt Winter 10 mei Murk Nijdam - Hugo 
13 apr Weidevogels 24 mei AWD - Andrea 
11 mei Tuinfotografie 10 jun Nachtvlinders - Jurrien en Bertus 
8 juni  Hut fotografie 18 jun Texel - Andrea 
13 juli Macrofotografie met presentatie 

Viroinval door Andrea 
11 aug Nachtvlinders bij het Naardermeer - Bertus 
13 aug Insecten in Groeve Oostermeent - Jurrien 

10 aug Vogels in landschap 10 sep Hoge Veluwe burlende edelherten - Linda 
14 sep Natuurfoto’s van je vakantie; Presentatie 

over langere sluitertijden (Andrea) 
24 sep Hoge Veluwe burlende edelherten - Hugo 
16 okt AWD burlende damherten - Hugo 

12 okt Vliegbeelden en actie; Presentatie 
Skomer Island (Yvette) 

  
  

9 nov Paddenstoelen   
14 dec Openbare avond voor VWG   

Onderlinge communicatie tussen leden van de Fotogroep vond o.a. plaats middels Facebook, een whatsapp 
groep en een pagina op de VWG website. Foto’s werden regelmatig aangeleverd aan de Korhaan, de VWG 
website en verslagen van VWG activiteiten. 
14 December organiseerde de Fotogroep een lezing avond voor de hele VWG, programma bestond uit de 
beste foto’s van 2023 en een presentatie over bosvogels.   

Catering 
Wat zouden de lezingen, cursusavonden en vergaderingen en andere ledenbijeenkomsten, soms ook 
overdag, zijn zonder koffie, thee, koek en iets te knabbelen. Tot nu toe konden deze bijeenkomsten alleen 
doorgaan door de tomeloze inzet van maar een paar mensen! 
Al vele jaren hebben we een enthousiaste groep die alle zorgen uit handen neemt van degenen die een 
activiteit organiseren of die een avond/ dag hun vogelverhaal of bijeenkomst gaan vertellen en of 
organiseren. Bij avonden in de infoschuur, verzorgt het team niet alleen de drankjes en de koekjes, maar 
opent ook de Infoschuur, zet de verwarming aan (in de winter ) en het ventilatie systeem, en doet de 
staldeuren open, en vertrekt als laatste. De inkoop wordt ook door de groep gedaan. 
In het kader van de verdere vergroening van onze vogelwerkgroep is in de loop van 2023 besloten om af te 
stappen van het gebruik van wegwerpbekers en is ervoor gekozen om bij bijeenkomsten de leden te 
vragen een eigen beker mee te brengen voor gebruik van koffie en thee. 
Catering-team: Manon Ton-Gerritsen, Jutta Gruber, Kitty Dehue en Joke van Velsen (coördinator). 
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4. Communicatie 
 

Communicatie 
In 2023 veel bijeenkomsten van de verschillende werkgroepen bij kunnen wonen en te horen hoe de 
communicatie zou kunnen bijdragen aan het werk. Vele werkgroepen hebben vaak een groot eigen netwerk 
binnen de vereniging en met de verschillende (lokale) media, waardoor vaak de enige wens meestal was een 
oproep voor nieuwe werkgroepleden. Deze oproepen werden geplaatst in De Korhaan. 
De promotiekraam is het belangrijkste directe contact met ‘het publiek’ hier in het Gooi en omstreken. Het 
belangrijkste doel is het informatie geven (zowel mondeling als met onze folder) over de activiteiten van de 
vogelwerkgroep en de mogelijkheid van het volgen van de vogelcursussen. De verkoop van vogelproducten 
(van boeken tot vogelvoer) en het knutselen met kinderen, is een daarvoor een goed middel om met 
mensen aan de praat te komen. 
Onze informatiefolder heeft met behulp van Aafke Yntema een opfrisbeurt én een nieuwe titel gekregen. In 
‘Wat vliegt daar?’ is alles te lezen over vereniging, wat we doen en wat de vogels er aan hebben. De 
activiteiten van alle werkgroepen én de vogelherkenningscursus komen aan bod. 

Hanneke Cusell heeft nu bijna alle DOENERS van de werkgroepen geïnterviewd. Alleen de IJsvogelwerkgroep 
en de Fotografiegroep staan nog op het ‘verlanglijstje’ voor 2024. In 2023 heeft Hanneke prachtige artikelen 
geschreven over de Weidevogelbescherming, de Eempoldertellingen en Nestkastengroep. Deze interviews 
zijn bedoeld om (nieuwe) leden te informeren wat onze werkgroepen allemaal dóen en leden te 
enthousiasmeren om méé te doen. De teksten zullen ook worden gebruikt om meer uniformiteit tussen de 
pagina’s van de werkgroepen op de nieuwe website te creëren. Bezoekers kunnen zo in een oogopslag zien 
welke activiteiten er zijn en wat er nodig is om mee te kunnen doen. 
Wat de social media betreft is Facebook nog steeds het belangrijkste platform, maar het bereik is nog steeds 
niet groot. Per post tussen de 25 en 35 personen, waarvan de meeste leden van onze eigen vogelwerkgroep. 
Op Instagram wordt vooral door de Fotowerkgroep onze hashtag #vwggooi goed gebruikt, maar zijn de 
(twee) vwggooi en vogelwerkgroepgooi accounts nog leeg. De wens tot een versterking en meer samenhang 
en afstemming tussen de verschillende communicatie vormen blijft gehandhaafd. 
De Korhaan, Nieuwsbrief en website waren ook dit jaar weer de belangrijkste communicatie- en 
informatiekanalen. De nieuwsbrief heeft dit jaar de grens van 1000 abonnees bereikt. De website wordt 
gemiddeld door zo’n 100 bezoekers per dag bekeken. Het aantal bezoekers piekt nadat in de nieuwsbrief 
een nieuw artikel onder de aandacht is gebracht. Verder wordt het programma met de lezingen en excursies 
veel bezocht. De werkgroepen haalden door hun eerdergenoemde uitstekende perscontacten regelmatig de 
plaatselijke en regionale pers. Vooral het jubileum van 50 jaar Eempoldertellingen zijn door de inzet van 
Wobbe Kijlstra (prachtig artikel in Sovon Nieuws) en Joke van Velsen (Vara’s Vroege Vogels) mooi in het 
nieuws geweest. 

Promotiekraam 
 Door corona waren de deelnemers van de najaarscursus 2022 bijna allemaal doorgestroomd naar de 
voorjaarscursus 2023. Het was niet zinvol om daarom de kraam op deze cursus neer te zetten, wat eigenlijk 
wel jammer was, deze cursussen geven enthousiaste klanten. 
De eerste markt waar we stonden was het Schaapscheerdersfeest in Blaricum. Altijd heel leuk, veel 
enthousiaste mensen en veel kinderen. Doortje heeft met kinderen getekend en geschilderd. We hadden 
weer de bekende speurtocht in het bos, maar voor de kinderen altijd weer nieuw. Femmy toont zich een 
strenge lerares in het controleren van de vogelnamen. 
Op 16 september stonden we op de bijenmarkt in Bussum. Ook dat is een heel aardige markt, op een mooie 
plek. We stonden naast een kraam waar ze ganzenvlees verkochten. Dat gaf wat gemengde reacties onder 
onze vrijwilligers. Er was veel belangstelling, mensen nemen toch vaak onze folder mee.  
24 Oktober de najaarscursus, weer druk achter de kraam. We verkochten heel veel jubileumboeken, zoiets 
werkt aanstekelijk of zo.  
1 november organiseerde Hugo samen met anderen een avond over het effect van groenvoorziening in de 
stad, in het gemeentehuis in Eemnes. We waren daar met een beperkte hoeveelheid spullen. Het was een 
interessante avond, maar er waren weinig mensen echt belangstellend, de omzet was gering. Voor zoiets is 
de kraam niet rendabel, mensen komen ergens anders voor. Weer wat geleerd. 
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10 December stonden we weer op de Kerstmarkt in het Pinetum Blijdenstein in Hilversum. Vorig jaar was het 
voor de eerste keer, meteen een groot succes. Ook nu was het weer een heel geanimeerde markt, druk en 
koopgraag publiek. Met wat weinig beschikbare vrijwilligers, stond Rien ook zijn mannetje achter de kraam. 
We kregen een soort ereplaats op het podium, en Doortje daarnaast ook een tafel om weer druk met 
kinderen te kleuren en te schilderen. Veel geïnteresseerde mensen, veel folders uitgedeeld en een record 
opbrengst van €530.  
Al met al best weer een druk kraamjaar, maar we doen het allemaal met plezier. Van onze winst kan de club 
niet draaien, maar we hopen dat  meer Gooiers door onze aanwezigheid hier en daar, de VWG leren kennen 
en waarderen. 
Dank aan alle vrijwilligers en Rien, ik kan kletsen, hij  gelukkig rekenen. 

De Korhaan 
 Ook in 2023 verscheen De Korhaan weer viermaal. Het lukte dit jaar helaas niet het laatste nummer voor 
het eind van het jaar bij de leden in de bus te krijgen. Op de valreep ontvingen zij echter een nieuwsbrief 
waarin zij het nummer digitaal vast konden lezen. De papieren versie wordt in januari toegezonden. Dit jaar 
viel er op 180 pagina’s (40+44+52+44) te genieten van allerlei soorten artikelen, verslagen, rapportages en 
de vele prachtige foto’s die door de leden van de Vogelwerkgroep zijn gemaakt. 

Het redactieteam bestaat uit acht leden. Gedurende 2023 is de eindredactie geleidelijk overgegaan van Rob 
Molenbeek naar Ruud Overdijk. Doortje van Dijk en Jelle Hogenbirk vormen het ‘lay-out team’ waarbij 
Doortje de redactie vertegenwoordigt in het bestuur. Naast de vaste rubrieken van de eindredacteur en de 
voorzitter komen in elk nummer de rubrieken de ‘Rode lijsters’, de boek- en rapportbesprekingen, ‘wat was 
interessant in andere vogelbladen’ en een vogelsoort uit de Eempolder aan bod. 

In het eerste nummer (jaargang 57-1) stond een uitgebreide reportage van Hanneke Cusell over het werk 
van de werkgroep Eempoldertellingen. In  de rubriek ‘Rode Lijsters’ werd de Woudaap behandeld en Hans 
Westendorp schreef een artikel over het tellen en beschermen van de huiszwaluw in ons werkgebied. In de 
rubriek Vogeltreffers toonde Bertus van den Brink zijn werk. Verder was er een artikel over 50 jaar 
Eempoldertellingen waarin Jan Mooij beschreef wat er in de afgelopen 50 jaar is gebeurd en is veranderd. 
Tenslotte was er nog een artikeltje over het voeren van vogels en een aankondiging van de workshop Van 
Spechtengat naar Vleermuishol, die Nardinclant Landschapsbeheer op 1 juli in de Infoschuur verzorgde. 

Het zomernummer (jaargang 57-2) bevatte het In memoriam van Daan Buitenhuis, die veel heeft betekent 
voor het ringen van vogels in ons werkgebied. De Kemphaan kwam aan bod als ‘Rode Lijster’ en Arda van de 
Leer schreef een artikel over wintertellingen bij Ooievaars. Dick Jonkers belichtte het verschijnsel ‘ringelende 
spechten en er was een artikel over een bijeenkomst van de werkgroep nestkasten over het nut en de 
noodzaak van nestkasten. De ontdekking van een Witoogeend in de Karnemelksloot leidde tot mooie foto’s 
van de vogel. In België verscheen een melkchocolade-kleurige Kolgans, mogelijk dezelfde vogel die in de 
zomer van 2020 als in het Gooi was gesignaleerd. Daarnaast was er een verlag van een excursie naar de 
Waterleidingplas bij Loenen en een verslag van een  bijeenkomst van de fotowerkgroep waar de leden hun 
mooiste foto’s lieten zien. De beste foto’s van 2022 kwamen ook aan bod in de rubriek Vogeltreffers. Jan 
Mooij tenslotte beschreef de zwanenzang van de Kleine Zwaan in de westelijke Eempolders. 

Het derde nummer van afgelopen jaar (jaargang 57-3) was met 52 pagina’s het dikste van dit jaar. Hoewel 
Rob Molenbeek had aangekondigd dit jaar de redactie te verlaten, had hij aan dit nummer nog een grote 
bijdrage. Naast een In memoriam van Gérard Patrice Buhr (die heel vaak rond het Naardermeer te vinden 
was) schreef hij een artikel over een dagje Vogelen op de Markerwadden, een verhaal over een spontaan 
ontstane nieuwe kolonie Overzwaluwen in Ankeveen en een vervolg op het artikel over de melk-
chocoladekleurige Kolganzen uit het voorgaande nummer. 
Ook bevatte dit nummer een verslag van de uitreiking van de Goude Lepelaar aan Gerrit Bieshaar. Gerrit 
kwam ook uitgebreid aan  bod in en artikel van Hanneke Cusell over weidevogelbescherming. Karel Vink 
beschreef een bijzonder broedgeval: een Pijlstaarteend in de Hilversums Bovenmeent en als Rode Lijster 
behandelde  Paul Keuning de Grauwe Gors. Paul schreef ook een artikel over extra nestplekken voor de 
IJsvogel (waar het goed mee gaat in het Gooi). Verder was er een verslag van een excursie naar Bovenmeent 
en Naardermeer van de hand van Kees Tegelberg en beschreven Henny Meulenpas en Coby Jeninga het 
verloop van een avond van de Werkgroep Nestkastcontrole waarin werk gesproken over het belang van 
nestkastcontroles voor wetenschappelijk onderzoek. 



14 
 

De rubriek Vogeltreffers was gevuld met foto’s van Marjan  Gerritsen en Jan Loggen schreef een artikel over 
de samenhang tussen bosstructuur en bosvogels. Paul ven der Poel had een verhaal over een vroeg 
broedgeval van een Kleine Bonte Specht bij het Laarder Wasmeer en Jan Mooij behandelde het voorkomen 
van de Witte Kwikstaart in de westelijke Eempolders. Harry de klein tenslotte besloot dit nummer met een 
triest verhaal over het te korte leven van een jonge Lepelaar. 

In het vierde nummer van dit jaar (jaargang 57-4) schreef Hanneke Cussel een rapportage over het feitelijke 
werk van de werkgroep Nestkastcontrole. Aafke Yntema interviewde Ruud Willemstein die sinds maart van 
2023 secretaris van de VWG is en Paul Keuning behandelde voor de rubriek de Rode Lijster de Zomertaling. 
Wobbe Kijlstra deed een oproep om mee  te denken over de toekomst van vogels in het Gooi en Harry de 
Klein beschreef het voorkomen van de Slangenarend in het Vechtplassengebied. De rubriek Vogeltreffers 
werd dit keer gevuld met foto’s van Jaap Bikker. 
Sytze Poelstra beschreef zijn ontmoeting met Koereigers in de Eempolder en die vogels werden ook eind 
oktober gezien tijdens een excursie in diezelfde polder waar Piet Spoorenberg over berichtte. Koos 
Koopmans versloeg een andere excursie in de Eempolder die begin oktober plaatsvond. 
Harry de Klein kon zijn geluk niet op toen hij een broedgeval van Kerkuilen in een vrij hangende nestkast 
ontdekte en Arda van der Lee verwonderde zich over grote aantallen Kieviten bij de Dammerkade. 
Vijftig jaar vogels tellen in de Eempolders was de gelegenheid voor een feestelijke bijeenkomst (en een 
verslag daarvan) en Jan Mooij behandelde in dit nummer het voorkomen van de Veldleeuwerik in diezelfde 
polders. 

De redactie kwam dit jaar tweemaal bij elkaar, een frequentie die we ook het komende jaar willen proberen 
te handhaven. Alle redactieleden, schrijvers en fotografen worden bedankt voor hun medewerking. Zonder 
hun bijdragen krijgen wij De Korhaan niet gevuld en valt hij niet met regelmaat in uw brievenbus. 

Ruud Overdijk (eindredacteur De Korhaan) 
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1. Resultatenrekening 2023 
  
De resultatenrekening geeft per begrotingspost weer wat het resultaat is geweest in het boekjaar. Het 

resultaat is het verschil van inkomsten en uitgaven voor de begrotingspost.  

Een positief resultaat (inkomsten) staat links, en een negatief resultaat (kosten) staat rechts in de 

resultatenrekening.  

Ter informatie zijn in de tabel ook de cijfers van de twee voorgaande jaren en van de begroting voor 2023 

vermeld.  

 

 
 

 

Conclusie:   

Het resultaat van de vogelwerkgroep komt uit op een negatief saldo van € 2.425.  

Er werd uitgegaan van een verlies van €12.495, maar doordat de websiteverandering nog niet heeft 

plaatsgevonden (wordt naar 2024 verschoven) is het negatieve verwachte resultaat in 2023 meegevallen. 

 

Bestuur  

Contributie: de contributies worden altijd voorzichtig begroot. Het aantal deelnemers aan de cursus 

Vogelherkenning draagt bij aan een constante toename van het aantal leden en mede daardoor nemen 

contributieontvangsten gestaag toe. Gelukkig zijn alle cursussen afgelopen jaar weer doorgegaan. In de 

resultatenrekening zijn de (in 2022) vooruitbetaalde contributies voor 2023 niet mee gerekend omdat deze 

vermeld staan in 2022. Dat boekjaar is reeds afgesloten en kan niet meer gewijzigd worden. 

 

Rente: De ontvangen rente over 2023 is minus de bankkosten opgeteld bij het banksaldo van betreffende 

bank.   

 

Donaties-giften: gelijk aan de contributies worden deze ook altijd terughoudend begroot.  

 

Algemene kosten: hieronder zijn met name de verzekeringen, publiciteit, communicatie en overige 

opgenomen. Inmiddels werken we met het administratieprogramma van Conscribo. 

begroting begroting

2021 2022 2023 2023 2021 2022 2023 2023

contributie 16.704 17.644 13.065 16.000 

rente 3 31 8 

rente dineke sluijters vogelfonds

donaties - giften 1.251 775 2.814 1.000 

algemene kosten 10 1.768 3.611 2.915 2.600 

ledenadministratie 641 380 637 500 

subtotaal Bestuur 17.968 18.419 15.910 17.000 2.409 4.000 3.552 3.100 

verenigingsblad Korhaan 1.045 7.469 8.936 13.229 14.300 

website 85 376 741 1.554 10.000 

promoshop 48 322 233 100 

subtotaal Communicatie 48 322 1.278 185 7.845 9.678 14.783 24.300 

jaarlijkse bijdrage(n) aan roofvogelgroep 200 200 200 

broedvogelinventarisatie 1.309 1.491 548 1.000 

groep ijsvogels 81 130 

groep nestkasten 84 1.120 824 850 

groep roofvogels 244 41 

groep vogelringstation 597 

groep zwaluwen 1.073 1.946 321 500 

groep weidevogelbescherming 286 

groep Eempoldertellingen 59 962 750 

subtotaal Onderzoek en bescherming 2.381 1.491 1.079 1.000 284 3.367 2.984 2.230 

cursus (vogelherkenning / vogeldeterminatie) 4.701 4.418 4.000 713 1.427 

excursies binnenland 393 

excursies buitenland

ledenavonden 1.215 1.484 784 1.750 

fotografie

infoschuur (huur) 3.300 4.741 3.006 3.300 

subtotaal Activiteiten 393 4.701 4.418 4.000 5.229 7.652 3.790 5.050 

totaal Groepen 20.790 24.933 22.684 22.185 15.767 24.696 25.109 34.680 

resultaat 5.023 237 -2.425 -12.495 

Totaal resultatenrekening 20.790 24.933 22.684 22.185 20.790 24.933 22.684 22.185 

Resultatenrekening 
Inkomsten Uitgaven
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Ledenadministratie: de kosten in het kader van aanmelding 

nieuwe leden en het innen van contributie.   

Over het geheel genomen een gelijkblijvend aantal leden. De 

praktijk leert dat deelnemers aan de vogelherkenningscursus 

merendeels lid blijven en dat is een positieve ontwikkeling. 

Helaas zijn er enkele leden overleden, zijn er jaarlijks 

opzeggingen en heeft het bestuur zich (weer) genoodzaakt 

gezien een aantal leden te moeten royeren, omdat deze, ook na 

een herinneringsverzoek, de contributie niet hebben betaald en 

op geen enkele manier hebben gereageerd op de  

betalingsverzoeken. Het aantal relaties betreft (natuur)organisaties, die weliswaar geen lid zijn, maar wel het 

verenigingsblad ontvangen (zoals andere vogelwerkgroepen, bibliotheken etc.) en de redactieleden die een 

extra verenigingsblad ontvangen vanwege de werkzaamheden.   

 

Communicatie   

Korhaan verenigingsblad: jaarlijks wordt het verenigingsblad vier 

keer uitgegeven (blad en verzendkosten).  

 

 

Promoshop: de promowinkel heeft geen winstoogmerk en de artikelen worden doorgaans verkocht tegen 

kostprijs met een relatief geringe winstopslag, maar ook dit jaar weer een positief resultaat.  

  

Onderzoek en bescherming  

Groep broedvogelinventarisatie: jaarlijks wordt een broedvogelinventarisatie en andere activiteiten 

uitgevoerd voor Waternet door leden van de vereniging, waarvoor de vereniging een vergoeding ontvangt en 

de deelnemers desgewenst een kilometervergoeding krijgen. Ook in 2023 is er veel meer ontvangen dan 

uitgegeven. 

 

Groep nestkasten: Er zijn een aantal nieuwe nestkasten gemaakt en een aantal gerepareerd.  

  
Groep zwaluwen: Enkele geringe kosten 

 

Activiteiten.  

Cursus vogelherkenning en vogeldeterminatie: beide cursussen zijn weer doorgegaan. 

 

Excursies: ook de excursies zijn weer doorgegaan. 

 

Ledenavonden: Alle  lezingavonden zijn, doorgegaan in “ De Infoschuur”. Ook de Algemene 

Ledenvergadering werd in 2023 weer gehouden in “De Infoschuur ”. 

 

Infoschuur: De jaarlijkse huur van de infoschuur die aan GNR wordt betaald, zoals afgesproken binnen het 

bestuur. Bij het opstellen van de begroting was meegenomen dat de huurprijs wellicht hoger zou uitvallen, 

hetgeen niet is gebeurd.  

 

 

 

 

  

begin verv. nieuw ultimo

 erelid 5 5 

 gewoon lid 748 53 70 765 

 huislid 135 15 10 130 

888 68 80 900 

 relatie 50 1 49 

938 69 80 949 

Soort lid
aantal leden

 Drukker: 4 exemplaren: 11500 

    inkl. 6% BTW     

 Porto 4 x €700,00 2800 

Totaal 14300 

Korhaan
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2. Balans   

 
Bij een balans staan aan de linkerkant de bezittingen en vorderingen. Aan de rechterkant van de balans staan 

het eigen vermogen, reserveringen, werkkapitalen en vooruit ontvangen bedragen. Ook bij een balans 

moeten beide kolommen gelijk zijn en, omdat de bezittingen van de vereniging hoger zijn dan de schulden, 

wordt het verschil (eigen vermogen) aan de rechterkant geplaatst.  

De werkkapitalen van meerdere groepen zijn geruime tijd geleden beëindigd.  

 

Behalve enkele werkkapitalen die om de volgende redenen nog gehandhaafd blijven.    

• Het werkkapitaal van het Vogelringstation omdat deze groep vrij zelfstandig werkt.  

• Het werkkapitaal van de werkgroep weidevogelbescherming is opgebouwd uit jarenlange vrijwillige 

bijdragen van agrariërs uit hoofde van contracten met Landschapsbeheer Nederland en heeft de 

bestemmingsplicht om aan weidevogels uit te geven.   

Het resultaat van de activiteiten van de bovengenoemde groepen wordt aan het einde van het boekjaar  in de 

balans opgenomen. 

 

 
 

 

Activa  

 
Kas: Deze balanspost is een saldering van de kassaldo’s van de groepen met een kas: promokraam, 

cursusgroep en roofvogelgroep. De saldo’s zijn de verantwoordelijkheid van de groepen en daarom niet 

fysiek gecontroleerd.  

 

Bank: de vereniging heeft meerdere bankrelaties,  

t.w. Rabobank, ASN-bank en Triodosbank, waarbij 

de laatste bank de huisbankier is. De ASN bank 

alleen als spaarbank. Leden die geen automatische 

incasso hebben afgegeven betalen op de rekening 

bij de Triodosbank. 

In het kader van risicospreiding is het wenselijk om niet alle gelden bij één bankrelatie aan te houden. Per 

saldo zijn er drie actieve bankrelaties over, te weten de Triodosbank (huisbank), Rabobank en de ASN-bank 

(alleen spaartegoed).  

 

2021 2022 2023 2021 2022 2023

 totaal kas 341 455 744 

 totaal bank (rek.crt) 4.236 6.915 7.108 

 totaal bank (spaarbank) 226.874 263.842 258.831 

 voorraad promoshop 881 1.028 1.041 

 nog te ontvangen 3.022 

 vooruitbetaald

 vooruit ontvangen 5.930 4.563 

 nog te betalen

 eigen vermogen 76.498 80.163 80.725 

 reservering roofvogelgroep 2.500 

 reservering jubileum 2017

 reservering vogelringstation

 werkkapitaal ijsvogels 723 

 werkkapitaal roofvogelgroep 192 

 werkkapitaal vogelringstation 334 225 

 werkkapitaal Sluijter vogelfonds 141.212 186.502 184.502 

 werkkapitaal weidevogelbescherming 5.612 4.259 2.497 

 totaal 232.666 275.487 267.724 232.666 275.487 267.724 

Balans
passiva (schulden)activa (bezittingen)

Bank (spaarbank)   Bank (rek.crt) 

Rabo 66.097   Triodos 2.325 

ASN (DSF) 99.782   Rabo 3.175 

Triodos (DSF) 92.952   ING 460 

      ASN 1.148 

Totaal 258.831   Totaal 7.108 
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Het Dineke Sluijters Vogelfonds heeft een ander karakter. Omdat het geen reserveringen of voorzieningen 

zijn worden deze ook als werkkapitaal benoemd.  

Voorraad promoshop: de waarde is vastgesteld aan de hand van een voorraadopgave; er heeft geen 

daadwerkelijke controle plaatsgevonden. De waardering is gebaseerd op basis van de oorspronkelijke 

inkoopwaarde. 

Nog te ontvangen: Een post bestaande uit nog te ontvangen contributie en overige debiteuren.  

Inventaris (staat niet op de balans): het is ongebruikelijk binnen onze vereniging om inventaris  (telescopen, 

camera’s etc.) te activeren op de balans, maar er wordt wel een inventarislijst opgesteld om overzicht te 

houden.  

 

   

 

Passiva  

Vooruit ontvangen: dit betreft vooruit ontvangen bedragen in het kader van de cursus vogelherkenning en 

contributie/giften.   

Eigen vermogen: deze balanspost is een saldering van bezittingen en schulden, waarop het resultaat van het 

boekjaar is geboekt.   

 

Werkkapitaal Dineke Sluijters Vogelfonds:  

Jaarlijks worden de  gefiatteerde projecten in mindering gebracht zodra 

die zijn gerealiseerd en de ontvangst van Pictoright (vergoeding 

beeldrecht) toegevoegd als het wordt uitgekeerd. 

Zoals in vorige jaarrekeningen al benoemd, blijft het jammer dat er 

heel weinig projecten worden ingediend. Voor het overzicht van de 

lopende projecten zie de tabel in het jaarverslag 2023. 

 

In 2023 uitbetaalde projecten Dineke Sluijter Vogelfonds  

 

jaar project  Naam indiener Doel 
Bedrag 

aanvraag 

Advies 
commis

sie 

Besluit 
Bestuur/

ALV 

Toegekend 
bedrag 

Totaal 
betaald 

status 

2
0

2
3 

51 Cito, W. Schaapherder 
Oeverzwaluwenwand Cito 
2022 t/m 2026 ( €1000/jaar ) 

5.000,00   positief   positief 5000,00 2.000,00 lopend 

 

aanschaf aant omschrijving groep beheer/waar

1 Koffiezet apparaat algemeen infoschuur

1 Waterkoker algemeen infoschuur

1 Schilderijtje landschap algemeen infoschuur

2006 1 beamer algemeen R. Rense

2007 1 Schilderij Korhaan van Bertus algemeen infoschuur

2013 1 kast infoschuur algemeen infoschuur

2013 1 materiaalkist cursussen infoschuur

2013 1 laptop cursus vogelherkenning cursussen W. Makkinje

2013 7 Portofoons en laders excursie W. Rohde

2014 2 telescopen met statief excursie W. Rohde

2014 1 laptop lezingen lezingen F. Prins

2014 1 camera roofvogels H. Sevink

2014 1 camera broedvogels D. Prop

2015 1 Koffiezet apparaat (Nespresso) algemeen P. Spoorenberg

2016 8 verrekijkers cursussen H. de Vendt

2016/2018 10 mini tablet broedvogels P. Spoorenberg

2018 1 laptop ledenadministratie incl exxterne schijf algemeen P. Vlasblom

2019 1 extern geheugen cursusgroep cursussen W. Makkinje

 INVENTARISLIJST

saldo begin van het jaar 186.502 

resultaat boekjaar rente

pictoright

ontvangen

uitgaven -2.000 

saldo ultimo van het jaar 184.502 

werkkapitaal Dineke Sluijters Vogelfonds
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Conclusie eigen vermogen vereniging:  

Aan de algemene reserve is het resultaat boekjaar ad -  €2425  en overboeking van enkele niet meer actieve 

werkkapitalen toegevoegd. De eigen vermogenspositie van de vereniging is, met de tegoeden van het Dineke 

Sluijter Vogelfonds en de erfenis van Annet Scheeres, als zeer goed aan te merken. Samenvattend kan 

worden gesteld dat de vereniging in staat is om eventuele incidentele financiële tegenvallers op te vangen.  

 

  

 

 

 

 

Voorzitter: Piet Spoorenberg 

 

 

 

Penningmeester: Niek Wieringa 

 

 

 

Secretaris:  Ruud Willemstein 

 

 

 

Activiteiten: Wouter Rohde 

 

 

 

Communicatie: Doortje van Dijk 

 beginsaldo 80.163 

 Overboeken werkkapitaal 2.987 

 resultaat boekjaar -2.425 

 eindsaldo 80.725 

specificatie algemene reserve



Verslag kascommissie 

Onderwerp: Kascontrole VWG boekjaar 2023 

Datum:  21 februari 2023 

Aanwezig Kascommissie; Arie Vlasblom en Wobbe Kijlstra (Ton ten Velthuis verhinderd) 

VWG; Niek Wieringa (penningmeester), Heleen Boelens (bestuurlid) en Gabe 

Langhout (administratie) 

 

De penningmeester van de VWG (Niek Wieringa) heeft conform in de ALV van 25 november 2010 

vastgestelde handreiking over de taak/rol van de kascommissie, de leden van de kascommissie 

uitgenodigd en voorafgaand aan de controle voorzien van een concept resultatenrekening 2023, 

begroting 2024 en getallenoverzicht 2023 van de administratie. 

 

Op verzoek van de kascommissie is in aanvulling nog het volgende aangeleverd: 

- Overzicht (financiële) besluiten bestuur 

- Overzicht boekingen 

- Kopieën saldi bankrekeningen 

 

Tijdens de controle is door de penningmeester toegelicht op welke wijze opvolging is gegeven aan de 

aanbevelingen van de kascommissie nav de controle van 2022 

 

1 vereiste controles 

De kascommissie heeft aan de hand van handreiking de controle verricht en geconstateerd dat de 

openingsbalans van het boekjaar 2023 in overeenstemming is met de sluitingsbalans van het 

voorgaande jaar (2022). Tevens heeft de kascommissie gecheckt op basis van de aangeleverde 

kopieën dat de tegoeden op alle bankrekeningen per datum 31-12-2023 juist zijn. 

 

Dit zijn de belangrijkste door de kascommissie te verrichten algemene controles. 

 

2 gevoerde beleid 

Voor wat het gevoerde beleid en de invulling van de administratie heeft de kascommissie een aantal 

controles verricht. De administratie verdient een compliment en is prima op orde. Uit het overzicht 

van bestuursbesluiten blijkt dat aan belangrijke uitgaven/wijzigingen en/of veranderingen ten 

opzichte van de begroting bestuursbesluiten ten grondslag liggen. 

 

Tijdens de controle heeft de penningmeester aangegeven hoe er invulling is gegeven aan de 

aanbeveling van de kascommissie uit 2023 om de controle op de financiën (uitgaven) door het 

bestuur te verbeteren. Onder andere door een steekproefsgewijze controle van uitgaven en door het 

stellen van budgetten vooraf, is het zicht op de uitgaven door het bestuur flink verbeterd. 

 

3 decharge voor gevoerde beleid 

Op basis van bovenstaande In dit kader stellen we de leden van de VWG voor het bestuur ‘decharge’ 

te verlenen  voor het gevoerde beleid. 

 

4 overige aandachtspunten 

De opdracht van de kascommissie is te controleren of de inkomsten/uitgaven op een juiste manier 

zijn verantwoord. Deze controle laat onverlet dat een aantal zaken opvallen, die de kascommissie 

graag onder de aandacht van bestuur en leden brengt: 

- Uitgaven Korhaan 



o De kosten van de Korhaan zijn met de nieuwe drukker met bijna 50% gestegen. 75% 

van de contributiegelden gaat op aan de Korhaan. Dit leidt tot de vraag of dit 

bedoeld is. 

- Rente opbrengsten 

o Renteopbrengsten zijn er weer in 2023. Omdat deze in 2024 zijn ontvangen worden 

ze in het verslagjaar 2024 verantwoord. Kascommissie heeft aandacht gevraagd voor 

de toewijzing van de renteopbrengsten aan eigen vermogen en Dineke Sluijters 

Vogelfonds. Tegelijk kan het interessant zijn te kijken hoe/waar meer 

renteopbrengsten te behalen zijn 

- Inventarislijst 

o Inventarislijst is onderdeel van de resultatenrekening. Aandacht is gevraagd voor 

periodieke controle dat de inventaris er nog daadwerkelijk is 

- Overzicht lopende projecten Dineke Sluijters Vogelfonds 

o Overzicht is nu onderdeel van de resultatenrekening maar hoort hier feitelijk niet 

thuis. Optie is een apart verslag of opnemen in bestuursverslag, waardoor er ook 

meer verteld kan worden over de ontwikkeling van het Dineke Sluijters Vogelfonds 

 

Kascommissie 25 februari 2024 
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Wat hebben de vogels er aan? 
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21 maart 2024 



 
2 

 

Jaarplan VWG 2024 
 

 

1. Bestuur 

Het voorstel is om in de ALV van maart 2024 Andreas Grunwald als voorzitter te benoemen. Piet 
Spoorenberg heeft aangegeven in het bestuur de openstaande vacature Coördinatie Natuurbescherming te 
willen vervullen. Daarnaast is het voorstel dat Heleen Boelens de rol van penningmeester op zich zal nemen, 
Niek Wieringa heeft aangegeven terug te treden als lid van het bestuur maar blijft beschikbaar voor vragen 
van de nieuwe penningmeester. 

Onder het motto “Wat hebben de vogels eraan”, willen we een extern gericht netwerk opbouwen, dat de 
bescherming van de vogels en hun leefgebieden in ons werkgebied (pro)actief ter hand neemt. Hier willen 
we in 2024 een start mee maken. 

Uiteraard gaan we in 2024 verder met het proces samen met de “Adviesgroep verbetering leefgebied vogels 
in het Gooi”. In de nieuwsbrief, de Korhaan en op de website hebben zij al de eerste informatie over doel en 
aanpak gedeeld. En wordt iedereen uitgenodigd om mee te denken. Een aanpak, waarmee we veel leden 
hopen te betrekken bij de vraag, hoe we de vogels in ons werkgebied kunnen helpen met onze inzet en met 
het geld uit ons Dineke Sluijters Vogelfonds. We nemen hiervoor de tijd voor een goed resultaat. 
 
Onze website is om meerdere redenen aan een herziening toe. In 2023 hadden we geld gereserveerd, om dit 
te realiseren. Maar er is eerst meer tijd nodig om te bepalen welke eisen we stellen aan deze nieuwe 
website. Dus hier gaan we in 2024 mee verder. 
Onze vereniging heeft inkomsten uit contributies en andere bijdragen. Daarnaast maken we ook kosten voor 
bijvoorbeeld de Korhaan en ledenbijeenkomsten. Ook onze inbreng als vrijwilliger kost naast tijd soms ook 
geld. In 2023 hebben we als bestuur een start gemaakt, om hier ideeën voor beleid over te vormen. Hier 
gaan we in 2024 mee verder. 

Wij zien dat er meer behoefte is aan deelname aan excursies en ledenavonden dan er momenteel 
aangeboden wordt. Het bestuur vindt de betrokkenheid een goede zaak.  In 2024 willen wij daarom de leden 
van onze eigen vogelwerkgroep enthousiasmeren en ondersteunen om aan de slag te gaan met het 
organiseren van nog meer excursies en ledenavonden om aan de vraag te kunnen voldoen.  
Vooral ook de grote groepen nieuwe leden die de laatste jaren is ingestroomd hopen wij hiermee een warm 
welkom te bieden en uit te nodigen voor een werkgroep of commissie.  
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2. Onderzoek en bescherming 

Broedvogelinventarisaties 
De werkgroep broedvogelinventarisaties inventariseert jaarlijks gebieden van Natuurmonumenten, Goois 
Natuurreservaat, Staatbosbeheer en Waternet. Of in voorkomende gevallen ook terreinen daarbuiten. Meer 
dan 50 verschillende gebieden zijn de afgelopen jaren geïnventariseerd, zodat we nu een goed beeld hebben 
van de zeer rijke broedvogelpopulatie in ons werkgebied. Volgens dezelfde succesvolle systematiek zal de 
werkgroep ook in 2024 weer een zestal verschillende gebieden op broedvogels inventariseren.  

Roofvogels  
De roofvogelwerkgroep blijft haar werkzaamheden voortzetten dit jaar. Onze plannen zijn ook gelijk aan de 
andere jaren. 

Vogelringstation 
Voor komend jaar gaan we gewoon weer door met onze ringonderzoeken. Ook wordt er dit jaar Zoonose 
onderzoek gedaan bij vogels in samenwerking met Erasmus MC. Hierbij wordt bij vogels bloedmonsters, keel- 
en cloaca swabs afgenomen en onderzocht op infectieziektes, (o.a. vogelgriep). Ook het kleuringen van o.a. 
Raven en Boomvalken zal dit jaar plaats vinden. 

IJsvogels  
De volgende werkzaamheden van de IJsvogelwerkgroep zullen in 2024 worden uitgevoerd: 
- Doorgaan met onderhoud en monitoren van bestaande ijsvogelwanden. 
- Inwerken van 12 nieuwe vrijwilligers bij onderhoud en monitoring. Dit wordt ondersteund door enkele 

leden van de werkgroep die als mentor optreden. Ter voorbereiding is in december 2023 een workshop 
onderhoud en monitoren ijsvogelwanden gehouden. 

- Alleen in bijzondere gevallen worden nog nieuwe broedplaatsen gerealiseerd. 
- Organiseren van de jaarlijkse bijeenkomst van de werkgroep voor leden en belangstellenden op 17-2-

2024 in de Infoschuur ’t Gooi. 
- Organiseren van een openbare IJsvogellezing op 11-5-2024 in de Nationale Vogelweek van 

Vogelbescherming Nederland in de Infoschuur ’t Gooi . 
- Het onderhouden van het netwerk met ruim 300 contactadressen in de regio blijft van groot belang. 

Jaarlijks levert dat een aantal belangrijke ijsvogelwaarnemingen op.  
- Het Broedbiologisch IJsvogelonderzoek in samenwerking met de Universiteit van Wageningen wordt 

voortgezet. Begin 2024 is er weer een student die, op verzoek van en in nauwe samenwerking met de 
IJsvogelwerkgroep, een onderzoek naar predatoren bij de ijsvogelwanden start.  

- De vijfde Landelijke IJsvogeldag wordt op 24-2-2024 gehouden in Beilen. Ondergetekende is initiator en 
stimuleert de realisatie daarvan. Uitwisseling van kennis en informatie is het belangrijkste doel voor een 
zo breed mogelijk publiek. 

Nadere informatie over de IJsvogelwerkgroep bij de coördinator Jelle Harder, jelleharder@hetnet.nl 
(15-11-2023) 

 

Zwaluwenonderzoek 
- Het algemene plan is om meer aan beschermingsmaatregelen te doen. Dus onderhoud  en meer 

nestgelegenheid veiligstellen. Dit o.a. door meer vrijwilligers proberen te werven. 
- En blijven monitoren. Belangrijke monitorreeksen willen we natuurlijk niet onderbreken. 
- Samenwerken met gemeentes doorzetten en zo mogelijk uitbreiden. 
- De voorlichtingsfunctie van de huiszwaluwtil in het nautisch kwartier versterken o.a. door het plaatsen 

van informatieborden. De gemeente gaat de gewenste modderpoel aanleggen. 
- Ringen van vogels is altijd weer discutabel. Het is een voornemen het belang van ringen te verhelderen. 
 

Nestkastonderzoek 
Beleid/plan voor 2024: 
-  Onderhouden, het vernieuwen en waar nodig uitbreiden van het nestkasten bestand. 
- Vinden van nieuwe controleurs, en dan met name ook voor het Fransche Kamp 
-  Inwerken van nieuwe controleurs 

mailto:jelleharder@hetnet.nl
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- In 2023 hebben we een uitgebreid gesprek gehad met Poul Hulsink en John Didderen om te evalueren en 
te kijken hoe we verder willen gaan met de nestkasten op het GNR terrein. We hebben afgesproken om 
het accent waar mogelijk is wat te verleggen naar vogels zoals de bonte vliegenvanger, grauwe 
vliegenvanger en de gekraagde roodstaart. Deze wijzigingen willen we doorvoeren zonder dat het aantal 
kasten verhoogd moet worden. We proberen wat mezenkasten weg te halen en daarvoor in de plaats 
kasten te plaatsen die meer geschikt zijn voor de bonte vliegenvanger, gekraagde roodstaart en grauwe 
vliegenvanger. We gaan kijken welke gebieden daar geschikt voor zijn en willen dit in de komende jaren 
verwezenlijken. 

- Graag willen we in 2024 iemand van het NIOO (Nederlands Instituut voor Ecologie) voor een avond 
uitnodigen om het belang van de gegevens voor uw onderzoek met ons te delen. 

- Waar nodig korfjes voor vliegingang bij nestkasten ophangen ter voorkoming bezoek van o.a. 
boommarter. 

Eempoldertellingen 
Het plan is om de tellingen op de oude voet voort te zetten. Verder zal dit jaar de samenwerking met Sovon 
verder uitgewerkt worden. 

 

Weidevogelbescherming in het Westelijk Eemgebied 
Doelstellingen:  
- Primair is het doel in algemene zin gericht op een optimale weidevogelbescherming in ons gebied; 
- Per 2023 is een nieuwe contractperiode met de overheid en met de boeren. 
- Er is een nieuw kerngebied met randzones in beeld gebracht voor de periode 2023 -2027; 
- Bezien welke invulling en uitvoering gegeven kan en moet worden aan het zgn. aanvalsplan Grutto; 
- Meer aandacht voor kruidenrijk grasland ter bevordering van een goede biotoop voor de vogels en de 

kuikens; dit ook in samenhang met bodemonderzoek om te zien welke bodem qua samenstelling van 
mineralen het meest effectief is; Het meer en beter benutten van de drones; ook meer opleiding voor 
piloot van de drones; 

- Meer en beter volgen van de plas-drassen en de pompen; of dit steeds nog goed functioneert of 
mogelijk aanpassing overloop of storing verhelpen;  

- Mogelijk organiseren cursus voor starters meer praktische kennis ontwikkelen; 
- Bezien of de vrijwilligers die maar af en toe los/vast) mee willen doen nog wel zinvol zijn; 
- Steeds meer aandacht voor last minute beheer; monitoren rond 1 juni en 15 juni. 

Verder ook: 
- In stand houden van de constructieve en prettige relatie met de boeren; waar mogelijk en nuttig 

verhogen; deelnamebereidheid van de boeren (is al zeer hoog);  
- Blijven werken aan begeleiding van ‘perspectief-biedende’ vrijwilligers, door ze mee te laten lopen met 

ervaren mensen; 
- Verder implementeren van beheersmaatregelen, zoals het verder implementeren van het uitrasteren na 

opgedane ervaringen; uitbreiden van het aantal beheerspakketten met de boeren gericht op langere 
rustperiode (bijv. tot 1 juli); 

- Uitbreiding van de plas-dras situaties waar mogelijk en nuttig; 
- In stand houden goede samenwerking met het Collectief Eemland op het gebied van het monitoren, 

implementeren actieplan en ontwikkeling. 

Mensen/Coördinatoren: Ger-Jan Van Loenen deelt het polder-regisseurschap met Gert Bieshaar en  
Henk Hilhorst. We hebben er nog steeds plezier in en gaan vol goede moed verder. 
Gert Bieshaar en Ger-Jan Van Loenen 
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3. Activiteiten 
Vogelherkenningscursus 
Met goede moed gaan wij 2024 in en beginnen met een extra winterexcursie met de cursisten die in het 
najaar zijn gestart. Het programma voor 2024 ligt klaar en er worden nieuwe presentaties gemaakt. In maart 
volgt dan het tweede blok van de cursus. Tijdens een van de presentatie zal er veel aandacht besteed 
worden aan de werkgroepen van VWG. Wij rekenen er dan ook op dat als cursisten zich actief willen inzetten 
bij een van de werkgroepen zij met open armen worden ontvangen! Ook is er een presentatie in 
voorbereiding over de digitalisering die cursisten kan helpen bij hun verdere ontwikkeling tot een goede 
vogelaar. Wij gaan in april 2024 weer een bevlogen groep nieuwe vogelaars van circa 50 cursisten afleveren. 
Bertus van de Brink heeft aangegeven te stoppen met deelname aan het cursusteam per 1 mei 2024. 

Dagexcursies/Weekendexcursies 
In 2024 proberen we weer elke maand 2 excursie te organiseren, met uitzondering van de zomerperiode. 
We plannen niet meer een heel jaar vooruit. Het programma komt tot stand door digitale uitvraag bij leden 
die vaker excursies hebben verzorgd. Het aantal excursieleiders neemt iets af. Wie eens een excursie wil 
verzorgen naar een bestemming die haar of hem bekend is, is zeer welkom. Ook voor de weekenden zoeken 
we excursieleiders. Het voorjaarsweekend gaat dit jaar naar Ameland. In het najaar staat Diepholz en de 
Kraanvogels op het programma. Alle excursie worden tevoren aangegeven op de website. 

Verdiepingscursus  
In januari is/wordt een opfrisavond en excursie “Ganzen herkennen” georganiseerd. Verder zijn er geen 
concrete plannen. 

Lezingen 
Ook dit jaar worden weer 7 lezingenavonden georganiseerd.. 

Fotogroep 
Het voorlopige programma voor 2024: 

Avond bijeenkomsten Fotografie excursies; Workshops 
17 jan Beste foto’s van 2023 April Camera instellingen - Marcel en Dirk-Jan 
8 feb Interactie met VWG April Naardermeer - Andrea 
14 mrt Winter 19 apr Murk Nijdam - Hugo 
11 apr Lange sluitertijden; hi en lo key 7 mei Murk Nijdam - Hugo 
9 mei Weidevogels en watervogels Mei AWD - Andrea 
13 juni  Huismus en vogels in VWG werkgebied Mei Zwarte sterns - Yvette 
11 juli Jonge vogels en adult-pul interactie Juni Nachtvlinders - Jurrien en Bertus 
8 aug Macrofotografie Juni Texel - Andrea 
12 sep Flitsen en bokeh Aug Nachtvlinders – Bertus en Jurrien 
10 okt Actie en interactie Aug Insecten - Jurrien 
14 nov Roofvogels Sep Burlende edelherten 
11 dec Paddenstoelen Okt AWD burlende damherten 
  Okt Waterloopbos/Planken Wambuis/ 

Speulderbos / Kaapsebossen / Kralingse 
bos / Heemstede voor paddenstoelen   

  Nov Pier van IJmuiden 

Onderlinge communicatie tussen leden van de Fotogroep zal plaatvinden middels Facebook, een whatsapp 
groep en een pagina op de VWG website. Foto’s zullen regelmatig worden aangeleverd aan de Korhaan, de 
VWG website en verslagen van VWG activiteiten. Twee leden van de Fotogroep zullen 25 januari een lezing 
geven voor de hele VWG, getiteld: Van plus 40 naar min 25, een vogel fotografie reis van West Afrika naar 
het noorden van Scandinavië. 

Catering 
De catering zet zich uiteraard ook in 2024 weer in voor de ledenavonden. Inmiddels zijn er twee leden 
minder door natuurlijk verloop. In 2024 gaan we daarom op zoek naar uitbreiding van de groep.  
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4. Communicatie  
 

Communicatie intern en extern   
Versterking van de samenhang en afstemming tussen de verschillende communicatievormen (Korhaan, 
Nieuwsbrief, website, perscontacten) blijven speerpunten voor 2024. De zoektocht naar leden die daarvoor 
journalistiek werk willen verrichten en actief verhalen gaan ophalen zal worden voortgezet. Om de 
zichtbaarheid op social media te vergroten, blijft het wenselijk om leden te vinden die nieuws en kennis 
vanuit de vereniging op platforms zoals Facebook, Twitter, Instagram en YouTube kunnen plaatsen. 
Integratie met de (nieuwe) website zal worden meegenomen. 

Om de drempel te verlagen om mee te helpen met dit soort projecten, zullen de oproepen nog concreter 
gemaakt worden. Dat wil zeggen: wat ga je doen; wat moet je kunnen om dit te doen; hoe lang ga je dat 
doen? Deze oproepen zullen geplaatst worden op de websitepagina van ‘Klussenbank’. 
Verder zal er een ‘digitale communicatieplank’ komen waarop goede ideeën staan om de zichtbaarheid voor 
de vereniging vergroten. En natuurlijk hopen we dan op leden die deze ideeën willen gaan realiseren. 

De software van www.vwggooi.nl is verouderd. Om de website goed te kunnen onderhouden is vernieuwing 
noodzakelijk. Dit is een ingrijpend traject waarbij vanwege het inschakelen van externe expertise mogelijk 
kosten zijn verbonden. Tevens zal gekeken worden of onze server gehost kan worden door een andere, 
goedkopere provider. 

Promotiekraam  
Plannen voor 2024 wijken niet af van de voorgaande jaren, Marissa Nijhof komt misschien het team 
versterken.  

De Korhaan 
Ook in 2024 zal ons verenigingsorgaan, De Korhaan, weer vier maal geheel in Full Colour verschijnen. De 
Korhaan “leeft” van de bijdragen zoals artikelen en foto’s van onze leden. Dus schroom niet als u via een 
artikel iets aan de andere leden wilt laten weten. En dat geldt natuurlijk ook als u een heel bijzondere foto 
hebt gemaakt en die met ons wilt delen. redactie@vwggooi.nl. 
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Reguliere Begroting 2024 

 

De reguliere begroting, een jaarlijks terugkerend ritueel! 
 
Toelichting inkomsten 

Contributies: gebaseerd op de contributie-inkomsten van de laatste jaren. Er zijn verder geen nieuwe 
leden toegevoegd, want jaarlijks zijn er ook opzeggingen etc. 
Giften: gebaseerd op de huidige giften, maar in het kader van het voorzichtigheidsprincipe iets lager 
gehouden.  
Rente: de rentevergoeding van de banken is afgelopen jaar gevoegd bij het saldo minus de bankkosten. 
 
Toelichting uitgaven 

Algemene kosten: die zijn in 2024 hoger dan voorgaande jaren, vanwege eenmalig te maken kosten voor 
het up-to-date maken van onze website.  
De ledenadministratie en boekhouding vindt plaats in het digitale programma Conscribo. Hier worden 
maandelijks kosten voor berekend. Daarnaast worden er kosten gemaakt voor de inning van de 
contributie (porto en printkosten) en kosten van de welkomstmap voor de nieuwe leden.  
Infoschuur: de jaarlijkse bijdrage aan de exploitatie van de Infoschuur. Het huidige aandeel in dekking van 
de exploitatiekosten bedraagt 3.000 euro. Jaarlijks vindt er een kostenomslag plaats naar de 
deelnemende groene groepen op basis van ieders gebruik. Op dit moment gaan we uit van eenzelfde 
bedrag in 2024 als in 2023.  
Korhaan: de kosten van het verenigingsblad zijn flink hoger geworden in 2023. Enerzijds door gestegen 
drukkosten en gebruik van minder milieubelastend papier, anderzijds door sterk stijgende portokosten. 
Enkele te verwachten betaalde advertenties, die passen in ons beleid, kunnen worden opgenomen.  
Ledenavonden: deze kosten blijven nagenoeg gelijk aan andere jaren. 
IJsvogelgroep: er worden wat uitgaven gedaan voor de jaarlijkse bijeenkomst en een lezing.  
Nestkasten: er worden wat uitgaven gedaan voor vervangen en reparatie van nestkasten. 
Roofvogelwerkgroep: Deze groep heeft ook dit jaar geen begroting ingeleverd.      
Zij redden het met hun eigen budget. Een eenmalige aanvraag voor nestkasten en camera t.b.v. uilen uit 
het Dineke Sluijtervogelfonds (project 57) is door het bestuur goedgekeurd.   
Vogelringstation: Ook het vogelringstation heeft dit jaar een begroting ingeleverd. Overigens worden veel 
uitgaven door de groep zelf gedaan en gedekt door eigen bijdragen van de deelnemers. Er is nu gekozen 
voor het aanschaffen van een nieuwe partij ringen en daarom een bijdrage uit onze begroting. 
Weidevogelbescherming: de uitgaven van deze groep worden volledig gecompenseerd door de bijdrage 
van de boeren. 
Zwaluwenonderzoek: er worden geen grote uitgaven verwacht. 
Eempoldertellingen: de kosten van het tellen worden door de tellers gedragen. Zij verwachten dit jaar 
geen verder kosten te hebben. 
Fotografie: evenals bij excursies is het uitgangspunt dat activiteiten van de fotogroep kostenneutraal zijn. 
Het maken van foto’s door leden van onze vogelwerkgroep is niet iets waar we als vereniging kosten voor 
kunnen maken.  
 
Conclusie  
Het bestuur stelt voor om het verwachte exploitatieverlies te accepteren. Het grootste deel hiervan wordt 
veroorzaakt door het eenmalig updaten van de website (door een externe partij) en de duurder 
wordende Korhaan.  
Wat ook wordt meegewogen in dit voorstel is dat de praktijk uitwijst dat bepaalde inkomsten (zoals giften 
en cursusinkomsten) hoger uitvallen en dat uitgaven vaak lager uitvallen dan begroot.  
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Begroting  
Inkomsten Uitgaven 

2022 2023 2024 2022 2023 2024 

 contributie 15.000  16.000  16.000        

 rente             

 rente Dineke Sluijters vogelfonds             

 donaties - giften 1.515  1.000  1.000        

 algemene kosten       2.150  2.600  2.600  

 ledenadministratie + boekhouding in Conscribo       750  500  1.300  

 subtotaal Bestuur 16.515  17.000  17.000  2.900  3.100  3.900  

 verenigingsblad Korhaan        8.086  14.300  13.000  

 website 150  85  90  1.000  10.000  10.000  

 promoshop 200  100  200        

 subtotaal Communicatie 350  185  290  9.086  24.300  23.000  

 jaarlijkse bijdrage(n) aan roofvogelgroep       200      

 broedvogelinventarisatie   1.000  1.000        

 groep ijsvogels       130  130  220  

 groep nestkasten       1.400  850  360  

 groep roofvogels       500      

 groep vogelringstation       250    500  

 groep zwaluwen       500  500  650  

 groep weidevogelbescherming 1.660      1.660      

 groep Eempoldertellingen       500  750    

 subtotaal Onderzoek en bescherming 1.660  1.000  1.000  5.140  2.230  1.730  

 cursus (vogelherkenning / vogeldeterminatie)   4.000  4.000        

 excursies binnenland             

 excursies buitenland             

 ledenavonden       1.550  1.750  1.900  

 fotografie 200      400      

 infoschuur (huur)       3.300  3.300  3.300  

 subtotaal Activiteiten 200  4.000  4.000  5.250  5.050  5.200  

 totaal Groepen 18.725  22.185  22.290  22.376  34.680  33.830  

 resultaat       -3.651  -12.495  -11.540  

Totaal resultatenrekening 18.725  22.185  22.290  18.725  22.185  22.290  

 

Verzoek aan de Algemene Ledenvergadering 

Het bestuur is van mening dat de begroting realistisch is opgesteld en vraagt aan de Algemene 

Ledenvergadering om deze goed te keuren.   

 

 

 









Onderwerp: DSF aanvraag Raven onderzoek
Van: Ton ten Velthuis <tonenmoyra@gmail.com>
Datum: 10-3-2023 17:17
Aan: Huub Casander <secretaris@vwggooi.nl>
CC: vogelfonds allen <vogelfonds-allen@vwggooi.nl>

Dag Huub,

Bijgaand een aanvraag voor het bekos�gen van kleurringen voor het raven onderzoek en voor het
digitaal  verwerken van die kleurringen.  Daarnaast ontvingen wij nog verdere informa�e,
waaronder een verwijzing naar de inmiddels live gegane
website: h�ps://www.ravenwerkgroep.nl/. 
De adviescommissie adviseert posi�ef over deze aanvraag en verzoekt het bestuur die aanvraag te
honoreren. Wel zullen wij de aanvragers laten weten dat wij over de ontwikkelingen van dat raven
onderzoek een stuk in de Korhaan verwachten en dat dat verzoek niet vrijblijvend is. Ook kan in
dat stuk de doelstelling van deze aanvraag worden meegenomen. Al eerder onder project nr 15
werd des�jds een aanvraag gedaan en gehonoreerd. 

Hartelijke groeten,

Ton ten Velthuis 

Bijlagen:

Scan_0179.pdf 758 KB

DSF aanvraag Raven onderzoek

1 van 1 2-2-2024 19:24
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Onderwerp: DSF aanvraag Raven onderzoek
Van: Secretaris VWG Gooi eo <secretaris@vwggooi.nl>
Datum: 25-4-2023 17:08
Aan: harryderooij@planet.nl, tonenmoyra@gmail.com
CC: vogelfonds-allen@vwggooi.nl, VWG Bestuursleden <Bestuursleden@vwggooi.nl>,
penningmeester@vwggooi.nl

Beste Harry,

Na posi�ef advies van de adviescommissie 'Dineke Sluijters Vogelfonds' hee� het bestuur besloten
toestemming te geven voor aanschaf van nieuwe kleurringen en dekken van de kosten voor 2 jaar CR-
birding in het kader van project Raaf.
Een en ander volgens je aanvraag van 06-03-2023 ten bedrage van €625- (inkl. BTW).

Facturen betreffende het project voorzien van de vermelding: "Project 52 DSF".

Het bestuur plaatst bij de aanvraag wel de kan�ekening dat in het vervolg een meer zorgvuldige
onderbouwing van de aanvraag wordt verwacht en/of dat deze kosten worden opgenomen in het
jaarplan (begro�ng) voor het Vogelringsta�on.

Met vriendelijke groeten,
Ruud Willemstein
Secretaris Vogelwerkgroep het Gooi en Omstreken

DSF aanvraag Raven onderzoek

1 van 1 6-11-2023 23:14



Aanvraagformulier voor het verkrijgen van een financiële bijdrage uit het Dineke Sluijters Vogelfonds 

 

I.  ALGEMENE VRAGEN 

Naam project Oeverzwaluw broedplaatsen in het Gooi 

Naam aanvrager:  R.G. Moolenbeek 

Wie zijn er nog meer 

betrokken bij het project?  

Is het een initiatief van een 

lid of van een werkgroep van 

de VWG? Welke?  

 

Onderdeel van de jaarlijkse oeverzwaluw broedvogel monitoring van de VWG het Gooi 

Zijn er andere natuur- 

organisaties of 

overheidsorganisaties bij het 

project betrokken? 

Nee 

 

II. HET PROJECT  

NB indien reeds beschikbaar dit gedeelte als projectplan als bijlage bijvoegen 

Korte omschrijving van het 

project  

Het afgraven van een bestaande zandhoop achter een boerenschuur op de Overscheense weg te Naarden. 

Staat bekend als de kolonie ‘De Kiefkampen’ 

De kolonie is afgebeeld in De Korhaan  Jonkers &Van Oort, 2022 (56(4): 37 



Wat is de aanleiding voor het 

project 

Jaarlijks onderhoud zandwand 

Geef aan wat het doel van het 

project is 

Het in stand houden van een kolonie oeverzwaluwen in ons werkgebied. 

Wat moet het resultaat van het 

project zijn? 

Het succesvol broeden van oeverzwaluwen. 

De wand heeft een potentie om ca 100-120 paren te kunnen huisvesten. 

Kort overzicht van het wat, 

hoe en wie. Welke activiteiten 

worden ondernomen, wie 

zullen deze uitvoeren en met 

wie wordt samengewerkt? 

 

Het is een kolonie die ik al jaren tel. Twee jaar geleden is het perceel verkocht. De nieuwe eigenaar, de 

heer Hijdra heeft vorig jaar op eigen kosten de wand laten herstellen. Resultaat 58 broedparen. Hij heeft 

mij toen verzocht om te kijken of er mogelijkheden zijn om voor komende jaren een financiering te 

vinden. 

Wanneer zou het project 

kunnen starten? 

 

Wanneer zou het klaar kunnen 

zijn?  

De wand moet voor 15.4.2023 worden hersteld. 

Is er een vergunning van de 

overheid (gemeente, 

waterschap, provincie) 

noodzakelijk)? 

 

Nee, prive terrein 

Is er sprake van jaarlijks 

onderhoud na het 

gereedkomen van het project? 

Zo ja, hoe wordt hierin 

voorzien? 

Ja.  

Tijdens het broedseizoen zal ik de wand zelf onderhouden maar na een winter moet dat jaarlijks 

professioneel gebeuren. 



 

Op welke momenten wordt 

over de voortgang en de 

resultaten van het project 

gecommuniceerd? Is er een 

communicatieplan? 

De resultaten worden jaarlijks opgenomen in het verslag van D. Jonkers in De Korhaan. 

III. DE BEGROTING 

Globale begroting van de 

kosten 

Het is ongeveer 3 uur werk voor Loonbedrijf G. Linck te Naarden. 

Dit is uurloon gen gebruik graafmachine 

Wat is de bijdrage die u 

aanvraagt uit het Dineke 

Sluijters Vogelfonds? 

Euro 120 

Vraagt u aan andere 

instellingen ook een financiële 

bijdrage? 

Zo ja welke en voor hoeveel? 

Gezien het bedrag lijkt dat niet nodig.  Mogelijk kan voor volgend jaar de provincie NH om een 

vergoeding gevraagd worden. Dit moet nog worden uitgezocht. De proincie Utrecht heeft daar wel 

middelen voor. 

 

Datum aanvraag: 15 maart 2023 

Aanvrager/contactpersoon:  R.G. Moolenbeek 

E-mailadres: r.moolenbeek@ziggo.nl 



Onderwerp: Fwd: Nieuwe aanvraag
Van: Ton ten Velthuis <tonenmoyra@gmail.com>
Datum: 5-4-2023 18:35
Aan: secretaris@vwggooi.nl

Dag Ruud,

Eerst nog naar de oude secretaris gestuurd. 

Hartelijke groeten,

Ton ten Velthuis 

Begin doorgestuurd bericht:

Van: Ton ten Velthuis <tonenmoyra@gmail.com>
Datum: 5 april 2023 om 13:57:03 CEST
Aan: Huub Casander <huubcasander@gmail.com>
Kopie: vogelfonds allen <vogelfonds-allen@vwggooi.nl>
Onderwerp: Nieuwe aanvraag

Dag Huub,

Door een misverstand, een lid van de adviescommissie had de aanvraag niet ontvangen, hee�
de behandeling van bijgaande aanvraag langer dan wenselijk geduurd. Hopelijk kan het bestuur,
dat zelf over de toekenning kan beslissen, toch nog snel voor opvolging zorgen. 

Wij ondersteunen deze aanvraag van harte. Wel vinden we dat de aanvrager aanslui�ng zou
moeten zoeken bij de Zwaluwenwerkgroep en tot een jaarlijkse plan met begro�ng zou moeten
maken, waarbij wellicht een deel onderdeel kan uitmaken van de reguliere begro�ng van de vwg
en wat eenmalig of incidenteel via fonds kan worden aangevraagd.

Hartelijke groeten,

Ton

<formulier_vogelfonds voorstel wijziging juni 2012 (2).docx.docx>

Bijlagen:

formulier_vogelfonds voorstel wijziging juni 2012 (2).docx 0 bytes

formulier_vogelfonds voorstel wijziging juni 2012 (2).docx.docx 0 bytes

Fwd: Nieuwe aanvraag
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Onderwerp: DSF aanvraag Oeverzwaluw broedplaatsen in het Gooi
Van: Secretaris VWG Gooi eo <secretaris@vwggooi.nl>
Datum: 25-4-2023 17:04
Aan: r.moolenbeek@ziggo.nl, tonenmoyra@gmail.com
CC: vogelfonds-allen@vwggooi.nl, VWG Bestuursleden <Bestuursleden@vwggooi.nl>,
penningmeester@vwggooi.nl

 Beste Rob,

Na posi�ef advies van de adviescommissie 'Dineke Sluijters Vogelfonds' hee� het bestuur besloten
toestemming te geven de kosten te dekken voor het werk van Loonbedrijf G. Linck aan het onderhoud
van de bestaande zandhoop op de Overscheense weg te Naarden, ten behoeve van de oeverzwaluw
kolonie ‘De Kie�ampen’.
Een en ander volgens je aanvraag van 15-03-2023 ten bedrage van €120,- (inkl. BTW).

Facturen betreffende het project voorzien van de vermelding: "Project 53 DSF".

Het bestuur plaatst bij de aanvraag wel de kan�ekening dat in het vervolg een meer zorgvuldige
onderbouwing van de aanvraag wordt verwacht en dat het Dineke Sluijters Vogelfonds in wezen niet
is bedoeld voor dit soort kosten. Voorts blijkt uit de aanvraag dat het gaat om jaarlijks terugkerende
werkzaamheden, dus beter is om dit voortaan in het jaarplan (begro�ng) van de Zwaluwwerkgroep op
te nemen.

Met vriendelijke groeten,
Ruud Willemstein
Secretaris Vogelwerkgroep het Gooi en Omstreken

DSF aanvraag Oeverzwaluw broedplaatsen in het Gooi

1 van 1 6-11-2023 23:12



Aanvraagformulier voor het verkrijgen van een financiële bijdrage uit het Dineke Sluijters Vogelfonds 

 

I.  ALGEMENE VRAGEN 

Naam project Uilenwerkgroep Soest onderdeel IVN Eemland 

Naam aanvrager:  Len de Goede- van den Burg, coördinator uilenwerkgroep Soest.  

Wie zijn er nog meer 

betrokken bij het project?  

Is het een initiatief van een 

lid of van een werkgroep van 

de VWG? Welke?  

 

IVN Eemland RSIN 815605948.  

Coördinator uilenwerkgroep is tevens lid Vogelring station  Het Gooi 

 

Zijn er andere natuur- 

organisaties of 

overheidsorganisaties bij het 

project betrokken? 

Vogelring station Het Gooi (VRS het Gooi) (t.b.v. ring materiaal)  RSIN 808809179 

Vogeltrekstation (NIOO-KNAW Wageningen) RSIN 856689749 

SOVON (Samenwerkende Organisatie Vogel Onderzoek Nederland Nijmegen) RSIN 003275139 

 

II. HET PROJECT  

NB indien reeds beschikbaar dit gedeelte als projectplan als bijlage bijvoegen 

Korte omschrijving van het 

project  

Omdat natuurlijke broedplaatsen wegvallen, proberen wij als werkgroep broed gelegenheid te  creëren 

d.m.v. het plaatsen en onderhouden van broedkasten. Zodat er meer broedgelegenheid geboden kan 

worden om de populatie uilen en torenvalken uit te breiden c.q. op peil te houden . Het project is bedoeld 

voor verschillende uilen en torenvalken en de kasten in overleg met kasteigenaren op geschikte plekken 

op te hangen in de regio Eemland (Soest).  



Wat is de aanleiding voor het 

project 

Door onvoldoende beschikbare natuurlijke broedplaatsen. Dit heeft tot de oprichting geleid van de 

uilenwerkgroep Soest.  In de afgelopen 3 jaar zijn de werkzaamheden fors geïntensiveerd.  Met de 

gevraagde financiële bijdrage willen wij een extra impuls geven aan deze werkzaamheden. Tevens 

nieuwe inzichten ten aanzien van het marterproef maken van de steenuilen kasten  

Geef aan wat het doel van het 

project is 

Door op goede locaties (verbeterde) nestkasten op te hangen hopen we de populatie uit te kunnen breiden 

c.q. op peil te houden.  

Wat moet het resultaat van het 

project zijn? 

De uilen en torenvalken populatie mogelijk uit te breiden, maar in ieder geval op peil te houden.  

Kort overzicht van het wat, 

hoe en wie. Welke activiteiten 

worden ondernomen, wie 

zullen deze uitvoeren en met 

wie wordt samengewerkt? 

 

Onze werkgroep bestaat uit 14 enthousiaste vrijwilligers, allemaal uit onze eigen regio. Wij proberen 4/5 

controles per kast uit te voeren. 1e voor de ei leg om tevens adulten af te vangen en z’n te ringen, 2e 

tijdens de ei fase, 3e tijdens de kleine jongen fase 4e ringen van de jongen 5e nacontrole om te beoordelen 

of alle jongen uitgevlogen zijn. In het najaar worden de kasten schoongemaakt, zn. bijgeplaatst dan wel 

vervangen en / of gerenoveerd. Met de mogelijk financiële bijdrage kunnen wij bv. de steenuilenkasten 

aanpassen/ombouwen om beter marterproef te maken, hiervoor zijn materialen nodig zoals hout metalen 

staven, schroeven ed. Tevens kunnen wij ook andere nieuwe kasten maken naar de nieuwste inzichten.  

Deze activiteiten worden alleen door onze werkgroep verricht 

Wanneer zou het project 

kunnen starten? 

 

Wanneer zou het klaar kunnen 

zijn?  

Dit is een doorlopend project, jaarlijks is er een hernieuwde beoordeling, met de mogelijke bijdrage 

kunnen wij een aantal jaar onze werkzaamheden voortzetten   

Mochten wij dit jaar nog mogen beschikken over de subsidie 2026, mocht dit per 2024 afgegeven worden 

2027  

Is er een vergunning van de 

overheid (gemeente, 

waterschap, provincie) 

noodzakelijk)? 

 

Niet voor de werkgroep, wel voor onze 3 ringers die in deze regio jongen en adulten ringen. 

Ringmachtigingen worden door het Vogeltrekstation afgegeven na certificering door de ringers. Al onze 

ringers zijn gecertificeerd.   



Is er sprake van jaarlijks 

onderhoud na het 

gereedkomen van het project? 

Zo ja, hoe wordt hierin 

voorzien? 

Dit is een doorlopend project, zonder einddatum.  Jaarlijks worden de kasten gecontroleerd, 

schoongemaakt, onderhouden en/of gerenoveerd dan wel geplaatst 

Bij controle na het broedseizoen wordt beoordeeld of  vervanging  en / of uitbreiding van kasten 

noodzakelijk is. Is per jaar verschillend 

Wij leveren braakballen aan natuurinstanties, scholen ed., hiervoor vragen wij een kleine bijdrage. Dit 

geld wordt afgedragen aan IVN Eemland 

Op welke momenten wordt 

over de voortgang en de 

resultaten van het project 

gecommuniceerd? Is er een 

communicatieplan? 

Er wordt door onze werkgroep een jaarverslag gepubliceerd via het IVN, deze wordt ook beschikbaar 

gesteld aan onze kasteigenaren, VRS het Gooi, VRS de Haar en meerdere natuurgroepen in onze 

omgeving zoals bv Natuurgroep Kockengen, Nestkast Werkgroep Woerden.  

VOORLICHTING: braakballen pluizen bij de kinderboerderij, op scholen en BSO’s. Er worden lezingen 

gegeven over de 4 uilen van Soest en jl februari  / mei is er een tentoonstelling geweest in Museum Oud 

Soest over Raven (Ravenwerkgroep Nederland), en de 4 uilen van Soest en onze werkzaamheden als 

werkgroep. Ondersteund door een tentoonstelling van schilderijen van  Guus Kruis. De tentoonstelling is 

goed bezocht.  

 

III. DE BEGROTING 

Globale begroting van de 

kosten 

€ 1100.00  zie begroting  

Wat is de bijdrage die u 

aanvraagt uit het Dineke 

Sluijters Vogelfonds? 

€ 1100.00 

 

Vraagt u aan andere 

instellingen ook een financiële 

bijdrage? 

Zo ja welke en voor hoeveel? 

Nee 

Het mogelijke subsidie bedrag zal onder beheer van de penningmeester van IVN Eemland gaan vallen 

zodat er een goed overzicht blijft over het te besteden geld.    

 



Datum aanvraag: 23 juli 2023 

Aanvrager/contactpersoon: Len de Goede- van den Burg coördinator Uilenwerkgroep Soest  

Namens IVN Eemland 

E-mailadres: Uilenwerkgroepsoest.17@gmail.com 

 

Rekening nummer: NL 49 INGB 0002 5759 43 t.n.v. INV Eemland 

penningmeester@ivn-eemland.nl     

     

Begroting bij aanvraag Uilen werkgroep Soest voor de komende 3 jaar         

     

materiaal per stuk aantal prijs   

          

18 mm. Watervast multiplex plaat  (voor de buitenkasten torenvalk en 
steenuil) 

€ 
110,00 2 € 220,00 * 

15 mm. Multiplex plaat (voor de binnen kasten kerkuil) € 75,00 3 € 225,00 * 

buiten beits voor de buitenkasten  € 30,00 1 € 30,00 * 

bitumen rol (dakbedekking buitenkasten) € 40,00 1 € 40,00 * 

lezing 4 uilen van Soest (1 x per 2 jaar volgende in 2024)     € 275,00 # 

pakken vezelhout als bodem bedekking gemiddeld 5 per jaar € 5,00 15 € 75,00 * 

ijzerwaren "hang en sluitwerk" (schroeven; met. Ringen; haakjes; spijkers ed.)     € 100,00 * 

strengen 7 mm. (is 50 stuks) Aluminium ringen (steenuil en torenvalk)                      
we gebruiken ca. 50 ringen per jaar € 41,00 3 € 123.00   

          

          

totaal     €1.088,00   

* geschatte (dag) prijs  incl. BTW         

# in vergelijking met 2022         
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Onderwerp: Re: projectaanvraag
Van: Moyra en Ton ten Velthuis <tonenmoyra@gmail.com>
Datum: 28-8-2023 21:59
Aan: Ruud Willemstein <secretaris@vwggooi.nl>
CC: Vogelfonds <vogelfonds-allen@vwggooi.nl>

Goedenavond Ruud,

Bijgaand een nieuwe aanvraag voor het Dineke Sluijters Fonds.

Helaas is de Adviescommissie niet tot eensluidend advies over deze aanvraag gekomen. Dat komt
voornamelijk doordat de aanvraagster, Uilenwerkgroep Soest, net buiten ons werkgebied opereert.
Het is daarom dat ik het bestuur hierbij vraag of wij aanvragen aan het DSF die komen uit gebieden
die grenzen aan ons werkgebied wel in behandeling kunnen worden genomen? Wellicht moet deze
vraag in de ALV worden behandeld?

Uilenwerkgroep Soest zal ik laten weten dat we deze aanvraag vooralsnog nog niet kunnen
behandelen in afwach�ng van wat wordt besloten over aanvragen van buiten ons werkgebied.

Hartelijke groeten,

Ton ten Velthuis

---------- Forwarded message ---------
Van: Len de Goede <uilenwerkgroepsoest.17@gmail.com>
Date: za 22 jul 2023 om 12:58
Subject: projectaanvraag
To: <vogelfonds@vwggooi.nl>

LS,

Graag willen wij een verzoek indienen bij uw vogelfonds voor financiële ondersteuning, voor de
komende 3 jaar, bij ons project voor uilen en torenvalken.

Onze aanvraag is in bijlage voor u bijgesloten

In afwach�ng van uw bevindingen, verblijf ik met vriendelijke groet, 

Len de Goede- van den Burg; coördinator
Uilen werkgroep Soest
Ringer: 2964
Onderdeel : IVN Eemland (www.ivn.nl/afdeling/eemland)
uilenwerkgroepsoest.17@gmail.com

Bijlagen:

Re: projectaanvraag

1 van 2 2-2-2024 19:28
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Onderwerp: DSF aanvraag Uilenwerkgroep Soest
Van: Secretaris VWG Gooi eo <secretaris@vwggooi.nl>
Datum: 9-9-2023 11:20
Aan: Moyra en Ton ten Velthuis <tonenmoyra@gmail.com>, uilenwerkgroepsoest.17@gmail.com
CC: vogelfonds-allen@vwggooi.nl, VWG Bestuursleden <Bestuursleden@vwggooi.nl>, Fin Admin vwgg
<finadmin@vwggooi.nl>

Beste Len de Goede - van den Burg,

Dank voor uw aanvraag voor financiële ondersteuning bij het DSF voor uw project voor uilen
en torenvalken. Het bestuur heeft uw aanvraag beoordeeld, maar helaas moeten we u mededelen
dat de aanvraag niet voldoet aan de gestelde criteria van het DSF omdat Soest en het
voorgestelde project buiten ons werkgebied vallen.

Wij begrijpen uw enthousiasme voor uw project en waarderen uw inzet voor het behoud van
uilen en torenvalken populaties. Helaas kunnen we op dit moment geen financiële
ondersteuning bieden voor projecten buiten ons werkgebied.

Mocht u in de toekomst projecten hebben binnen ons werkgebied, dan nodigen we u van harte
uit om opnieuw een aanvraag in te dienen.

-- 

Met vriendelijke groet,
Ruud Willemstein
Secretaris VWG Gooi e.o.
0615832341

DSF aanvraag Uilenwerkgroep Soest

1 van 1 6-11-2023 23:18
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Aanvraagformulier voor het verkrijgen van een financiële bijdrage uit het Dineke Sluijters 

Vogelfonds 

 

I.  ALGEMENE VRAGEN 

Naam project Boek Wij zagen de tak af waarop wij zitten,  

de teloorgang van de natuur door de rechtsstaat, ISBN nr 9789464910049 

Publicatiedatum 10 oktober 2023, 380 pagina’s, incl. register van 30 pp. 

Naam aanvrager:  Pieter Bogaers 

Wie zijn er nog meer 

betrokken bij het project?  

Is het een initiatief van een 

lid of van een werkgroep van 

de VWG? Welke?  

 

Het project is op mijn initiatief gestart. Ik ben lid van de VWG.  

In het boek is documentatie opgenomen  van de VWG 

,zie paragrafen 3, 4, 5  t/m 5.5.2  Voor de 

Zijn er andere natuur- 

organisaties of 

overheidsorganisaties bij het 

project betrokken? 

Jelle Harder schreef het volgende op 28 oktober aan de coördinator  

van de VWG Amsterdam en IJsvogelwerkgroep  Jan Jongejans:  

 

Harder <jelleharder@hetnet.nl>  

Verzonden: zaterdag 28 oktober 2023 22:47 

Aan: jan.jongejans@tiscali.nl 

CC: p.bogaers@snlg.nl 

Onderwerp: FW: brief aan raadsleden Hilversum (zo ook Gooise Meren  

en Laren) van donderdag 26 oktober 2023, ter kennisname aan Jelle Harder 
 

 

“Pieter Bogaers heeft een nieuw boek geschreven over alle problemen  

die zich voordoen als je met de overheid en het behoud van de natuur 

 te maken hebt. 

Het heeft vooral betrekking op de situatie rond het gebied van Crailo,  

Palm kazerne, Groene Afslag (allemaal in het Gooi). 

Maar ik denk dat de inhoud op vele plaatsen in ons land zeer herkenbaar  

is omdat er constant spanning is als de natuur weer wordt aangetast,  

vooral op grotere schaal. 

Pieter stuurde de boekaankondiging inmiddels naar de raadsleden in  

de regio, de provinciale Staten van NH, alle politieke partijen in  

Den Haag.  

Ook persoonlijk naar Rutte, verschillende ministeries en bijvoorbeeld  

de Raad van State. 

Hieronder ter kennisname de brief van Pieter voor de raadsleden van  

Hilversum. 

 

Vandaag belde Pieter mij op met de vraag of ik dit ook onder  

jouw aandacht wil brengen. 

En jij kan het bericht misschien weer doorgeleiden naar andere  
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geïnteresseerden, bijvoorbeeld ecologen in Amsterdam? 

 

In de pdf staat ook hoe je het boek kunt kopen.” 

 

Daarnaast is de Stichting Dassenwerkgroep Utrecht & `t Gooi van meet  

af aan betrokken bij dit project. Zie paragrafen 6.4.5. t/m 6.4.5.4 

 

 

II. HET PROJECT  

NB indien reeds beschikbaar dit gedeelte als projectplan als bijlage bijvoegen 

Korte omschrijving van het 

project  

Geachte leden van de Raad van de gemeente Hilversum,  

  

Hierbij stuur ik U met de verschuldigde eerbied voor Uw werk  de  

aankondiging van het op 10 oktober door mij gepubliceerde boek  

Wij zagen de tak af waarop wij zitten,  de teloorgang van de natuur door 

 de rechtsstaat. 

  

Het boek behandelt onder meer de besluitvorming van drie gemeente- 

raden (Gooise Meren, Hilversum en Laren) en de wijze van totstand- 

koming van het vaststellingsbesluit Bestemmingsplan Buurtschap  

Crailo-2021 van 7 juli 2021. Het betreft een rechtssociologische en  

ecologische analyse van de uitspraak van de ABRvS van 1 februari 2023 

 (ECLI:NL:RVS:2023:425). Elke rechtsoverweging is nader geanalyseerd. 

Daarbij is verwezen naar onderliggende stukken en notulen van raads- 

vergaderingen en e-mailverkeer en notulen van derden (ingenieursbureaus 

in samenwerking met de opdrachtgever , GEM Crailo B.V., een  

privaatrechtelijk vehikel dat is opgericht om de besluitvorming buiten  

de democratie om “vlekkeloos” te laten verlopen.  

  

Bij het schrijven van dit boek had ik veel steun aan de door professoren   

Groenendijk en Terlouw genoemde rechtssociologische criteria en  

hulpmiddelen bij analyse van rechtspraak, ‘groupthink’ en  

‘courtstripping’. Zie paragrafen 6.1.7 (De bevindingen van professor Kees  

Groenendijk (Een venijnig proces, 2008, Sdu Uitgevers), rep. Kees Groendijk en Ashley  

Terlouw (Tussen onafhankelijkheid en hiërarchie, De relatie tussen vreemdelingenrechters en  

de Raad van State, 2001-2007,Monografieën Vreemdeling en Recht)  en 6.1.8 (Welke vragen 

 rijzen uit de lessen en vragen van Comenius (1668) en de bevindingen van hoogleraren 

 Groenendijk en Terlouw (2008 en 2009), en uit het Reflectierapport van de ABRvS van  

november 2021 en uit de bedenkingen  van Folkert Jensma (2021) bij het analyseren van de 

 uitspraak van1 februari 2023 (ABRvS) en bij de analyse van het besluit op bezwaar van GS  

van Noord-Holland van 6 februari 2023?). 

  

Nooit is er m.i.  zo gedetailleerd een analyse gemaakt van een uitspraak  

van de ABRvS onder verwijzingen naar onderliggende stukken als in 

 dit boek.  

  

Zie bij voorbeeld  in het boek Wij zagen de tak af … 
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 paragraaf 6.4.5 Partijdigheid, vooringenomenheid en vergewisplicht  

op pagina 65 e.v.  en het rapport van A. Popelier (partijdeskundige van  

de GEM Crailo B.V.) van 23 maart 2022 op pagina 72 t/m 87 met  

commentaar door ir. A. Meijer van de non-commerciële Stichting  

Dassenwerkgroep Utrecht &`t Gooi) en zie het rapport van ir. Meijer 

zelf van 2 april 2022 op pagina 88 t/m 101. Zie verder de wijze waarop  

de opdrachtgever [GEM Crailo B.V., opgericht door de drie gemeenten]  

het adviesbureau AP Natuuradvies en Begeleiding ertoe heeft gebracht  

een rapport te schrijven dat is afgestemd op de wens van de opdracht- 

gever. Het procedé  “op-elkaar-afstemmen van belangen” was al eerder 

 toegepast door GEM Crailo B.V. met ARCADIS en met TAUW. Alleen  

Wageningen Environmental Resarch (WUR) en de SDWUG hebben  

zich daartoe niet laten lenen. Zij bleven deskundig, onpartijdig en  

onafhankelijk.    

  

Er zijn veel overeenkomsten in de wijze van afdoening door de ABRvS  

van  beroepen in zake bestemmingsplannen en de afdoening van  

beroepen in vreemdelingenzaken, zoals ik dit laatste  vanaf 1986 tot in  

2017 als advocaat bestuursrecht heb meegemaakt.  

Aan de “alles-of-niets-methode” is geen einde gekomen in alle kamers  

van de ABRvS ondanks het Reflectierapport van 19 november 2021 

 in de kinderopvangtoeslagaffaire. 

  

In het boek is de Behoorlijkheidswijzer van de Nationale ombudsman  

 integraal opgenomen. Openbaar bestuurders blijken niet altijd van het 

 bestaan van deze behoorlijkheidsnormen op de hoogte te zijn.   

  

In het project van de gemeenten Gooise Meren, Hilversum en Laren 

 (op het voormalige defensieterrein Crailo) heb ik ruim 1200 uren 

 gewerkt in de periode 2021-2023, en aan het boek zelf ca. 700 uren.  

  

Geachte leden van de Raad van Hilversum. Elk van U is belast als  

gemeenteraadslid met een hoge werklast en hoge verantwoordelijkheid. 

De benodigde aandacht en bestudering van stukken  is m.i. nauwelijks 

op te brengen en te combineren met een gezinsverantwoordelijkheid en  

een betaalde baan elders.  Ik heb veel respect voor Uw werk.   

Het boek  is m.i. nuttig voor  toekomstige besluitvorming op het gebied  

van de ruimtelijke ordening.  Het dossier Buurtschap Crailo zal 

de komende tientallen jaren telkens opnieuw aandacht vragen.   

  

[NB. Alle raadsleden en de griffies van zes Gooise gemeenten en Eemnes 

 hebben een identieke brief ontvangen, PB] 

Wat is de aanleiding voor het 

project 

In januari 2021 werd ik gealarmeerd door de projectfunctionaris van  

GNR dat een rapport van Wageningen Environmental Research uit  

maart 2017 niet aan de raden was voorgelegd en buiten de besluitvorming 

werd gehouden over dit bestemmingsplan.  

Het betreft het rapport Natuurbrug Laarderhoogt  en woningbouw op  

Crailo-Zuid , programma van eisen voor woningbouw nabij de 

 natuurbrug vanuit ecologisch perspectief, Wageningen University &  
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Research, rapportnummer 2799, opdrachtgever GNR  

(www.wur.nl/environmentalresearch )  

 

Onderzoek door mij wees verder uit dat ook in het Milieu Effect Rapport  

van 1 december 2020  de kern van het MER rapport, nl. dat alle bossoorten,  

inclusief alle bosvogels ernstig werden geschaad door de toekomstige  

stadsaanleg, uit het MER was weggehouden. Het was verzwegen in de  

samenvatting. 

Het grote belang van het gebied voor das, ree, vos, boommarter, bunzing, ,  

was in het MER evenmin beschreven.   

Geef aan wat het doel van het 

project is 

 

Op nationaal niveau geldt het volgende:  

In het boek is gedetailleerde informatie opgenomen over het ontbreken  

van scherpe en onderscheidende criteria voor wie zich als “ecologisch  

deskundige” mag presenteren namens ecologische adviesbureaus.   

 

In Nederland worden veelvuldig “ecologische” rapporten opgemaakt en 

ingebracht door overheden in de  planvoorbereiding, die niet worden  

gekenmerkt door deskundigheid, onafhankelijkheid en onpartijdigheid.   

Dit leidt tot onzorgvuldige planvoorbereiding en daarmee schadelijke  

projecten ten nadele van natuur en landschap. Zie bij voorbeeld  in het  

boek Wij zagen de tak af … paragraaf 6.4.5 Partijdigheid,  

vooringenomenheid en vergewisplicht op pagina 65 e.v.  en het rapport  

van A. Popelier (partijdeskundige van de GEM Crailo B.V.) van  

23 maart 2022 op pagina 72 t/m 87 met commentaar door bioloog  

ir. A. Meijer van de non-commerciële Stichting Dassenwerkgroep  

Utrecht &`t Gooi. En zie het rapport van ir. Meijer zelf van 2 april  

2022 op pagina 88 t/m 101. Zie verder de wijze waarop de  

opdrachtgever [GEM Crailo B.V., opgericht door de drie gemeenten]  

het adviesbureau AP Natuuradvies en Begeleiding ertoe heeft gebracht  

een rapport te schrijven dat is afgestemd op de wens van de  

opdrachtgever. Het procedé van “op-elkaar-afstemmen van belangen” 

was al eerder toegepast door GEM Crailo B.V. bij ARCADIS en bij  

TAUW. Alleen Wageningen Environmental Research (WUR) en de  

SDWUG hebben zich daartoe niet laten lenen. Zij bleven deskundig,  

onpartijdig en onafhankelijk.    

 

Op Europees niveau en de doorwerking van EU-verordeningen 

 en  richtlijnen in nationaal recht is het volgende van belang:    

in het boek komt ook de problematiek over het ontzeggen van  

beschermende externe werking aan natuurgebieden, die niet vallen  

binnen het Natura 2000 netwerk, uitvoerig aan de orde, alsmede de  

lacunes in de Habitatrichtlijn van de EU en in de Wet natuurbescherming 

 2017. 

 

 

In het boek wordt geanalyseerd, dat de ernstige klachten op het 

 functioneren van de Raad van State in de kinderopvangtoeslag- 

affaire niet hebben geleid tot doorwerking van het Reflectierapport  

http://www.wur.nl/environmentalresearch
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van de Raad van State van november 2021  in alle Kamers van de  

Afdeling bestuursrechtspraak van de Raad van State 

 

Gepleit wordt voor volle rechterlijke toetsing. De ABRvS behoort  

overigens niet tot de rechterlijke macht. 

 

Er zijn veel overeenkomsten in de wijze van afdoening door de ABRvS  

van  beroepen in zake bestemmingsplannen en de afdoening van  

beroepen in vreemdelingenzaken, zoals ik dit laatste  vanaf 1986 tot in  

2017 als advocaat bestuursrecht heb meegemaakt. Aan de “alles-of-niets- 

methode” is geen einde gekomen in alle kamers van de ABRvS ondanks  

het Reflectierapport van 19 november 2021 in de kinderopvangtoeslag- 

affaire. 

 

In het boek is de Behoorlijkheidswijzer van de Nationale ombudsman 

integraal opgenomen. Openbaar bestuurders blijken niet of niet altijd van  

het bestaan van deze behoorlijkheidsnormen op de hoogte te zijn.   

 

In het project van de gemeenten Gooise Meren, Hilversum en Laren  

(op het voormalige defensieterrein Crailo) heb ik ruim 1200 uren gewerkt 

 in de periode 2021-2023, en aan het boek zelf ca. 700 uren. Het boek is  

brandend actueel.  

 

Ik hoop op bestellingen van dit boek door mensen die zich inzetten voor 

de doelen van natuurorganisaties en betere rechtsbescherming en met  

name reken ik op bestuderingvan het boek en op onderling debat hierover  

en op doorwerking hiervan via nadere wetgevingsinitiatieven door het  

Nederlandse parlement en het EU parlement. 

 

 

Wat moet het resultaat van het 

project zijn? 

Daadwerkelijke bescherming vanuit de overheid van natuur, landschap, 

milieu en klimaatbeheersing. 

Kort overzicht van het wat, 

hoe en wie. Welke activiteiten 

worden ondernomen, wie 

zullen deze uitvoeren en met 

wie wordt samengewerkt? 

 

Natuurorganisaties, media, overheden op alle niveaus, rechterlijke macht, 

 de Raad van State, politieke partijen, Commissarissen van de Koning;  

ca.600 adressen zijn en worden door mij geïnformeerd door toezending  

van brieven en de boekaankondiging. Samenwerking wordt met hen  

gezocht.  

Boekhandels worden verzocht het boek  in de winkel op te nemen.  

Het boek ligt te koop bij LOS in Bussum.  

Wanneer zou het project 

kunnen starten? 

 

Wanneer zou het klaar kunnen 

zijn?  

Het project is in de derde fase gekomen in oktober 2023 na de eerste fase,  het schrijven 

van het boek (afgerond in septemeber), en de tweede fase, het drukken van het werk 

 (eind september, begin oktober 2023) 

De verspreiding van het boek zal voortduren tot alle middelen zijn  

aangewend. Periode is onbepaald. 
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Is er een vergunning van de 

overheid (gemeente, 

waterschap, provincie) 

noodzakelijk)? 

 

nee 

Is er sprake van jaarlijks 

onderhoud na het 

gereedkomen van het project? 

Zo ja, hoe wordt hierin 

voorzien? 

nee 

Op welke momenten wordt 

over de voortgang en de 

resultaten van het project 

gecommuniceerd? Is er een 

communicatieplan? 

Voortdurend worden betrokken geïnteresseerden op de hoogte gehouden. 

Zo is er voortdurend verslag gedaan van de voortgang van dit project  

aan de voorzitter en secretaris van de VWG en aan seniorleden Dick  

Jonkers, Jelle Harder en Paul van der Poel en vele andere actieve leden  

van de VWG. 

Zonder de  steun van de drie ere-leden van de VWG was het project niet  

mogelijk geweest. Dan had ik het ook niet volgehouden.  

In het woord van erkentelijkheid is dit ook naar voren gebracht. 

III. DE BEGROTING 

Globale begroting van de 

kosten 
Als het boek niet verkocht wordt, wat ik betreur, zou ik het boek kunnen  
toesturen zonder vergoeding aan belangrijke natuurorganisaties hoog- 
leraren en personen in het milieurecht en bestuursrecht, ecologie en 
beleid, aan URGENDA, MOB, XR, Milieudefensie, Natuur en Milieu,  
KNNV, Vogelbescherming, SOVON, BIJ12, parlement, CdK’s, GS en  
Provinciale Staten, PBL, etc. 
Maar de bijkomende verzendkosten komen dan nog gauw neer op 110  
maal €7,-  is €770,- Dat extra bedrag  is voor mij een behoorlijke privé 
last boven op de reeds gemaakte kosten van het drukken van het boek  
ad €5200,- exclusief bijkomende kosten (PM) minus het inmiddels   
inverdiende bedrag door verkoop tot nu toe ad circa €1000,-  
Dan resteert een door mij ter dragen last van €4200,-  Dit belemmert  
ook andere toekomstige initiatieven op verwante gebieden bijvoorbeeld 
onderzoek naar de bedreigingen vanuit de Metropoolregio Amsterdam 
voor natuur en landschap evenzo. 
 

 

Wat is de bijdrage die u 

aanvraagt uit het Dineke 

Sluijters Vogelfonds? 

€2000,- waaruit  het boek kan worden toegezonden aan kernadressen.  
Uit deze subsidie wordt het mogelijk het boek beschikbaar te stellen en  
te verspreiden ook aan actieve (bestuurs)leden van de VWG en  aan  
leden die hier in geïnteresseerd zijn, voor wie de aanschafprijs ad €50,- 
 (winkelprijs) of bij bezorging door mij ad €40,- binnen het Gooi,  en ad 
  €46,95 via post.nl echter  te hoog gegrepen is.  
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Het wordt daarbij  vanzelfsprekend zeer op prijs gesteld als leden ook  
van de VWG zelf dit boek bij mij bestellen.  

Het boek is rechtstreeks te bestellen bij de uitgever en auteur, het boek wordt toegezonden  

na overboeking: 

het boek is rechtstreeks te bestellen bij de uitgever en auteur bij overboeking van €40,-  

(indien persoonlijke bezorging in verband met de afstand mogelijk is, c.q.  Bussum, Naarden,  

Laren, Blaricum, Huizen, Hilversum)  

en  bij bezorging per post.nl door overboeking van  €46,95  inclusief verzendkosten 

 per exemplaar] op IBAN: NL06INGB0002704951 ten name van P. Bogaers te Bussum onder  

vermelding van “Wij zagen de tak af waarop wij zitten” onder nauwkeurige en leesbare  

vermelding van het adres waarheen het boek moet worden gezonden.  Stuur a.u.b. ook een 

 e-mail van de bestelling aan p.bogaers@snlg.nl 
  
Het boek is verder  te verkrijgen bij Boekhandel LOS in Bussum Nassaulaan 33,  1404 CM  

Bussum, 035-6917678. 
op basis van het ISBN nummer 9789464910049 , boekhandelsprijs €50,- inclusief BTW.  
  
  

  

 

 

Vraagt u aan andere 

instellingen ook een financiële 

bijdrage? 

Zo ja welke en voor hoeveel? 

Nee. De SNLG waaruit dit initiatief van mij voortkomt,  is armlastig, 

 andere organisaties evenzo. 

 

Datum aanvraag: maandag 30 oktober 2023 

Aanvrager/contactpersoon: Pieter Bogaers 

E-mailadres: p.bogaers@snlg.nl  

 

http://post.nl/
mailto:p.bogaers@snlg.nl
mailto:p.bogaers@snlg.nl


Advies Projectaanvraag  

Naam: Wij zagen de tak af waarop wij zitten, de teloorgang van de 

natuur door de rechtsstaat 

Indiener:  P. Bogaers 

Ontvangst:  2 november 2023 

Advies:  17 november 2023 

 

Korte samenvatting project 

Het boek, “Wij zagen de tak af waarop wij zitten, de teloorgang van de natuur door de 

rechtsstaat” gaat over alle problemen die zich voordoen als je met de overheid en het 

behoud van de natuur te maken hebt. De aanleiding vormt een aantal praktijksituaties 

over hoe gemeenten zich in de praktijk bij de besluitvorming over natuurprojecten 

houden aan de wet- en regelgeving. 

Het boek is bedoeld voor overheidsinstellingen en natuurbeschermingsorganisaties en 

geeft naast een juridische analyse handvatten hoe de bescherming vanuit de overheid 

van natuur, landschap, milieu en klimaatbeheersing beter kan. 

 

Aanvraag 

Er wordt een bijdrage gevraagd in de drukkosten van €2.000. 

 

Toetsingskader 

Projecten mogen op het moment van de aanvraag c.q. goedkeuring nog niet in gang zijn 

gezet. In bijzondere gevallen en in overleg tussen indiener project, adviescommissie en 

bestuur kan hiervan worden afgeweken. Daarnaast gelden de volgende criteria:  

a. passend binnen strategie en beleid VWG Het Gooi en omstreken;  

b. draagt bij aan duurzaam behoud van in het wild levende vogels;  

c. aantoonbare noodzaak en behoefte;  

d. incidentele uitgaven om activiteiten werkgroepen mogelijk te maken;  

e. zo hoog mogelijk rendement (inspanning versus resultaat);  

f. positief uitstralingseffect op maatschappelijke aandacht voor in het wild levende 

vogels;  

g. positief uitstralingseffect op het werk van de Vogelwerkgroep;  

h. duurzame instandhouding, onderhoud en beheer van het project is gegarandeerd 

(waarvan toepassing); 

 i. projecten die cofinanciering kennen hebben een pré. 

 

Beoordeling projectaanvraag 

De bijdrage wordt gevraagd voor het drukken en verspreiden van het boek. Er zijn voor 

zover bekend geen andere fondsen aangeschreven voor een bijdrage. 

1 Het betreft een (privé) initiatief, dat inmiddels is afgerond. Dit is niet in 

overeenstemming met het toetsingskader dat stelt dat projecten nog niet gestart 

mogen zijn. 

2 De commissie kan de juridische context etc van het boek niet duiden. Het boek 

leidt (hooguit) indirect (en op langere termijn) tot betere instandhouding van de 

natuur waaronder de vogels in het Gooi (a, b en c van toetsingscriteria); dit 

ondanks dat voorbeelden uit het Gooi in het boek worden gebruikt. 

 

 

 

 



Advies 

De commissie komt tot een negatief advies. Het bestuur wordt geadviseerd de aanvraag 

niet te honoreren uit het DSF fonds. 

 

Echter, het gaat om een prijzenswaardig initiatief. In aanvulling op de aanvraag heeft P. 

Bogaers in diverse mails laten zien hoe hij zijn boek onder de aandacht brengt van 

ondermeer Natuurmonumenten en het Juridisch studentenblad. Het aanschrijven van 

deze landelijke organisaties past meer bij de inhoud van het boek dan bij een regionaal 

werkende Vogelwerkgroep met een specifieke focus op de leefwereld van de vogels. 

 

Om de waardering voor het initiatief en mogelijk individuele geïnteresseerden te trekken 

wil de commissie het bestuur als suggestie meegeven in een artikel en/of boekbespreking 

in de Korhaan aandacht te besteden aan het boek. 

 

 

Adviescommissie Dineke Sluijters Vogelfonds 

17 november 2023 



Onderwerp: DSF aanvraag boek "Wij zagen de tak af waarop wij zi�en . . "
Van: Secretaris VWG Gooi eo <secretaris@vwggooi.nl>
Datum: 8-12-2023 13:26
Aan: "p.bogaers@snlg.nl" <p.bogaers@snlg.nl>
CC: vogelfonds allen <vogelfonds-allen@vwggooi.nl>, VWG Bestuursleden
<Bestuursleden@vwggooi.nl>, Fin Admin vwgg <finadmin@vwggooi.nl>

Geachte heer Bogaers,

Dank voor uw aanvraag voor financiële ondersteuning bij het DSF voor uw project voor uw
boek "Wij zagen de tak af waarop wij zitten, de teloorgang van de natuur door de
rechtsstaat". Het bestuur heeft uw aanvraag beoordeeld, maar helaas moeten we u
mededelen dat de aanvraag niet voldoet aan de gestelde criteria van het DSF. Het project
is  inmiddels afgerond en dit is niet in overeenstemming met het toetsingskader van het
DSF dat stelt dat projecten nog niet gestart mogen zijn.

Niettemin vinden wij het een zeer prijzenswaardig initiatief dat mogelijk ook veel
betekenis kan hebben in/bij juridische procedures. In één van de komende Korhanen zullen
wij ook zeker aandacht geven aan het boek. Maar helaas kunnen we op dit moment geen
financiële ondersteuning bieden voor projecten die reeds zijn gestart dan wel
afgesloten.

Wij wensen u veel succes met uw boek en de beoogde positieve impact ervan op juridische
vraagstukken betreffende de natuur.

-- 

Met vriendelijke groet,
Ruud Willemstein
Secretaris VWG Gooi e.o.
0615832341

DSF aanvraag boek "Wij zagen de tak af waarop wij zitten . . "

1 van 1 1-2-2024 23:07



Aanvraagformulier voor het verkrijgen van een financiële bijdrage uit het Dineke Sluijters Vogelfonds 

 

I.  ALGEMENE VRAGEN 

Naam project Drone tbv monitoring en natuurfotografie 

Naam aanvrager:  Dirk Prop en Hugo Weenen 

Wie zijn er nog meer 

betrokken bij het project?  

Is het een initiatief van een 

lid of van een werkgroep van 

de VWG? Welke?  

 

De aanvraag wordt ingediend door de werkgroep broedvogelinventarisaties en de werkgroep fotografie. 

Zijn er andere natuur- 

organisaties of 

overheidsorganisaties bij het 

project betrokken? 

Niet direct. Wel indirect, zie hieronder. 

 

II. HET PROJECT  

NB indien reeds beschikbaar dit gedeelte als projectplan als bijlage bijvoegen 

Korte omschrijving van het 

project  

Aanschaf van een drone tbv monitoring en natuurfotografie 

Wat is de aanleiding voor het 

project 

Regelmatig is er behoefte om een drone te gebruiken om beelden vanaf boven te maken. Dit doet zich 

voor bij de inspectie van nesten van bijvoorbeeld zeearend en purperreigers (hoeveel nesten, hoeveel 

eieren, hoeveel jongen). Als aan externe partijen wordt gevraagd om deze inspectie uit te voeren dan leert 



de praktijk dat dit qua communicatie en planning zo lastig is, dat het maar wordt afgezien van het maken 

van drone-opnames. 

Hetzelfde geldt voor het maken van het maken van droneopnames ten behoeve van rapporten of 

audiovisuele presentaties.  

Geef aan wat het doel van het 

project is 

Het doel is om een drone in te zetten tbv monitoring van broedvogels en ten behoeve van opnames voor 

rapporten en audiovisuele presentaties.. 

Wat moet het resultaat van het 

project zijn? 

Opnames van nestlocatie van broedvogels (bijvoorbeeld zeearend/purperreiger) om aantal broedparen te 

bepalen en broedsucces. 

Natuuropnames tbv rapporten en audiovisuele presentaties..  

Kort overzicht van het wat, 

hoe en wie. Welke activiteiten 

worden ondernomen, wie 

zullen deze uitvoeren en met 

wie wordt samengewerkt? 

 

De opnames worden gemaakt in het kader van een deelproject, bijvoorbeeld bepalen broedsucces 

zeearend, bepalen aantal legsels van de purperreiger, opnames tbv audiovisuele presentaties voor de 

VWG. De opnames worden gemaakt door Dirk Prop of Hugo Weenen of door een andere betrokkene die 

bekend is met de bediening van de drone. Denk bijvoorbeeld aan iemand van de roofvogelwerkgroep die 

een inspectie van een boomvalknest uit wil voeren. 

Wanneer zou het project 

kunnen starten? 

 

Wanneer zou het klaar kunnen 

zijn?  

Direct 

 

De einddatum is onbepaald. In principe zo lang als de drone functioneert. 

Is er een vergunning van de 

overheid (gemeente, 

waterschap, provincie) 

noodzakelijk)? 

 

Bij het gebruik van de drone in een natuurgebied (GNR, SBB, NM, Waternet)  moet de beheerder 

daarvoor toestemming verlenen 



Is er sprake van jaarlijks 

onderhoud na het 

gereedkomen van het project? 

Zo ja, hoe wordt hierin 

voorzien? 

Bij de aanschaf van de drone zijn reservepropellers inbegrepen. Er is verder geen onderhoud voorzien. 

Het project houdt op als de drone niet meer functioneert en niet meer gerepareerd kan worden.  

Op welke momenten wordt 

over de voortgang en de 

resultaten van het project 

gecommuniceerd? Is er een 

communicatieplan? 

De activiteit vindt altijd plaats in het kader van een of ander project. Binnen dat kader zal ook 

gecommuniceerd worden. 

Er is niet een overall communicatieplan 

III. DE BEGROTING 

Globale begroting van de 

kosten 

Eisen aan de drone: 

• Besturing tot maximaal 10 km mogelijk 

• Stabiele opnames tot zeker windkracht 4.5 B mogelijk 

• Gebruik van waypoints (inprogrammeren van een route is mogelijk) 

• Obstacle avoidance 

• Beeldkwaliteit hoog, minimaal 10 megapixel 

• Betrouwbare Return To Home functionaliteit 

• Moet kunnen worden bediend zonder drone piloot certificaat 

• Prijsindicatie: niet veel meer dan ca 1000 euro 

 

Wat is de bijdrage die u 

aanvraagt uit het Dineke 

Sluijters Vogelfonds? 

Op basis van de eisen is gekozen voor DJI 4 mini pro (met reserveonderdelen, 2 extra batterijen en 

draagtas van  1129 euro 



Dit bedrag wordt gevraagd aan het Sluijters Vogelfonds 

Vraagt u aan andere 

instellingen ook een financiële 

bijdrage? 

Zo ja welke en voor hoeveel? 

Nee 

 

Datum aanvraag  : 1 december 2023 

Aanvrager/contactpersoon : Dirk Prop en Hugo Weenen 

E-mailadres   : dirk.prop@outlook.com  

     hugoweenen1@gmail.com 

mailto:dirk.prop@outlook.com


Advies Projectaanvraag  

Naam: aanschaf drone tbv monitoring broedvogels en opnames voor 

rapporten 

Indiener:  D. Prop en H. Weenen 

Ontvangst:  1 december 2023 

Advies:  7 december 2023 

 

Korte samenvatting project 

Het doel is om een drone in te zetten tbv monitoring van broedvogels en ten behoeve 

van opnames voor rapporten en audiovisuele presentaties. 

 

Aanvraag 

Op basis van de eisen is gekozen voor DJI 4 mini pro (met reserveonderdelen, 2 extra 

batterijen en draagtas van 1129 euro. Er is geen cofinanciering 

 

Toetsingskader 

Projecten mogen op het moment van de aanvraag c.q. goedkeuring nog niet in gang zijn 

gezet. In bijzondere gevallen en in overleg tussen indiener project, adviescommissie en 

bestuur kan hiervan worden afgeweken. Daarnaast gelden de volgende criteria:  

a. passend binnen strategie en beleid VWG Het Gooi en omstreken;  

b. draagt bij aan duurzaam behoud van in het wild levende vogels;  

c. aantoonbare noodzaak en behoefte;  

d. incidentele uitgaven om activiteiten werkgroepen mogelijk te maken;  

e. zo hoog mogelijk rendement (inspanning versus resultaat);  

f. positief uitstralingseffect op maatschappelijke aandacht voor in het wild levende 

vogels;  

g. positief uitstralingseffect op het werk van de Vogelwerkgroep;  

h. duurzame instandhouding, onderhoud en beheer van het project is gegarandeerd 

(waarvan toepassing); 

 i. projecten die cofinanciering kennen hebben een pré. 

 

Beoordeling projectaanvraag 

De bijdrage wordt gevraagd voor de aanschaf van een drone ten behoeve van de 

monitoring van broedvogels zoals de zeearend en kolonievogels als de purperreiger. 

Tevens is de drone bedoeld voor het maken van opnames voor presentaties bij de uit te 

brengen rapporten. 

De aanvraag wordt gedaan door de werkgroep broedvogelinventarisaties en werkgroep 

fotografie. In de toelichting wordt aangegeven dat de drone ook interessant kan zijn voor 

andere werkgroepen. 

 

Het gebruik van de drone is gekoppeld aan projecten van de werkgroep 

broedvogelinventarisaties. Vooraf dient de terreinbeheerder toestemming te geven aan / 

voor het gebruik van de drone. 

 

Bekend is dat bij het weidevogelbeheer (collectief Eemland) al gebruik wordt gemaakt 

van een drone en dat dit tot goede resultaten leidt. Vanuit dit verband hebben we 

begrepen dat een goed gebruik van de drone wel enige training/opleiding vraagt. Dit is 

iets om rekening mee te houden. 

 



Advies 

De aanschaf en inzet van een drone past binnen de criteria van Dineke Sluijters 

Vogelfonds. De commissie komt tot dan ook tot een positief advies.  

 

Bij dit positieve advies willen wij een aantal kanttekeningen meegeven: 

- Het lijkt ons verstandig dat de Vogelwerkgroep de drone aanschaft en de drone 

onderdeel uitmaakt van de inventaris van de Vogelwerkgroep 

o Let op of er een verzekering dient te worden afgesloten die eventuele 

schade ontstaan als gevolg van gebruik de drone dekt 

- Voor de inzet/gebruik van de drone worden een paar regels opgesteld 

bijvoorbeeld: 

o Inzet alleen in kader van vastgestelde broedvogelinventarisatieprojecten 

(naast werkgroep broedvogelinventarisaties kunnen ook andere 

werkgroepen die broedvogels inventariseren zo nodig gebruik maken van 

de drone) 

o Toestemming van terreineigenaar 

o Onrust onder vogels etc dient te allen tijden voorkomen te worden (geen 

gebruik van drone voor mooie plaatjes etc) 

o Gebruik drone door leden van de Vogelwerkgroep die training in gebruik 

hebben gehad 

o Benoem beheerder van de drone (vergelijkbaar met telescopen die 

beschikbaar zijn voor excursies). 

 

 

 

Adviescommissie Dineke Sluijters Vogelfonds 

15 december 2023 



Onderwerp: DSF Aanvraag Drone ten behoeve van monitoring
Van: Secretaris VWG Gooi eo <secretaris@vwggooi.nl>
Datum: 31-1-2024 21:24
Aan: dirk Prop <dirk.prop@outlook.com>, Weenen Hugo <hugoweenen1@gmail.com>, wobbe
Kijlstra <wkijlstra@gmail.com>
CC: vogelfonds allen <vogelfonds-allen@vwggooi.nl>, VWG Bestuursleden
<Bestuursleden@vwggooi.nl>, penningmeester@vwggooi.nl, Andreas Grunwald
<a.w.grunwald@delta.nl>

Beste Dirk Prop en Hugo Weenen,

 Het bestuur van de Vogelwerkgroep hee� mede op basis van het advies van de

adviescommissie van het Dineke Sluijters Vogelfonds besloten toestemming te geven voor

een bijdrage van €1120,- (incl. BTW) voor het aanschaffen van een drone met onderdelen

door jullie.

 Bij dit posi�eve advies willen wij een aantal kan�ekeningen en regels meegeven:

• De drone is geen eigendom van de vogelwerkgroep. Denk aan het afsluiten van een

verzekering die eventuele schade, ontstaan als gevolg van gebruik van de drone, dekt.

• Inzet alleen in het kader van vastgestelde broedvogelinventarisa�eprojecten (naast

werkgroep broedvogelinventarisa�es kunnen ook andere werkgroepen die broedvogels

inventariseren zo nodig gebruik maken van de drone).

• Er dient toestemming te worden aangevraagd bij de terreineigenaar

• Onrust onder vogels etc. dient te allen �jden voorkomen te worden (geen gebruik van

drone voor mooie plaatjes etc.)

 Vriendelijk verzoeken wij jullie de hierbij behorende facturen te sturen naar

penningmeester@vwggooi.nl met de vermelding: "Aanschaf drone, project 56".

Met vriendelijke groeten namens het bestuur,

-- 
Met vriendelijke groet,
Ruud Willemstein
Secretaris VWG Gooi e.o.
0615832341

DSF Aanvraag Drone ten behoeve van monitoring

1 van 1 2-2-2024 19:35

mailto:penningmeester@vwggooi.nl
mailto:penningmeester@vwggooi.nl
mailto:penningmeester@vwggooi.nl


Aanvraagformulier voor het verkrijgen van een financiële bijdrage uit het Dineke Sluijters Vogelfonds 

 

I.  ALGEMENE VRAGEN 

Naam project Uilen werkgroep van VWG Gooi 

Naam aanvrager:  Harry de Rooij 

Wie zijn er nog meer 

betrokken bij het project?  

Is het een initiatief van een 

lid of van een werkgroep van 

de VWG? Welke?  

 

Steenuilen werkgroep (Stone) 

Kerkuilen werkgroep (WKN) 

Werkgroep van VWG. 

Landschap Noord Holland ( Ladder beschikbaar gesteld) 

Zijn er andere natuur- 

organisaties of 

overheidsorganisaties bij het 

project betrokken? 

Kasten hangen op Diverse terreinen  en in gebouwen van oa. GRN , SBB, NM, boeren enz. 

 

II. HET PROJECT  

NB indien reeds beschikbaar dit gedeelte als projectplan als bijlage bijvoegen 

Korte omschrijving van het 

project  

Er hangen in gooi en omstreken ongeveer 120 nestkasten voor diverse soorten uilen, bij vertrek van 

Ronald Beskens is dit onderzoek in het slop geraakt we willen dit weer op de kaart zetten door, 

Nieuwe kasten te plaatsen/maken en de controle weer uitvoren met stok (aanwezig) en nieuwe camera.  

Oude camera is kapot, hebben dus een kleine infrarood camera nodig. 



Wat is de aanleiding voor het 

project 

voorzetting van uilen onderzoek in Gooi en Omstreken 

Geef aan wat het doel van het 

project is 

Beeld krijgen van de uilen in het Gooi en Omstreken 

Wat moet het resultaat van het 

project zijn? 

Daad werkelijk bijdragen aan voorkomen en instant houden van populatie. 

Kort overzicht van het wat, 

hoe en wie. Welke activiteiten 

worden ondernomen, wie 

zullen deze uitvoeren en met 

wie wordt samengewerkt? 

 

Oude kasten vervangen waarnodig, nieuwe kasten plaatsen waar nodig, bijvoorbeeld steenuil kast in 

loosdrecht waar een schuurdak moet worden vervangen hier plaatsen we een nestkast voor deze steenuil. 

werkzaamheden zullen uitgevoerd worden door leden van de uilen groep van VWG 

Wanneer zou het project 

kunnen starten? 

 

Wanneer zou het klaar kunnen 

zijn?  

jan 2024,en is een doorlopend project 

Is er een vergunning van de 

overheid (gemeente, 

waterschap, provincie) 

noodzakelijk)? 

 

nee 

Is er sprake van jaarlijks 

onderhoud na het 

gereedkomen van het project? 

Zo ja, hoe wordt hierin 

voorzien? 

ja,   



Op welke momenten wordt 

over de voortgang en de 

resultaten van het project 

gecommuniceerd? Is er een 

communicatieplan? 

dat zal dan in korhaan kunnen. 

III. DE BEGROTING 

Globale begroting van de 

kosten 

kosten van materialen oa hout enz                     €       1.250,00 

Kosten van nieuwe camera mini met infrarood  €         489,00  

Wat is de bijdrage die u 

aanvraagt uit het Dineke 

Sluijters Vogelfonds? 

 

Vraagt u aan andere 

instellingen ook een financiële 

bijdrage? 

Zo ja welke en voor hoeveel? 

nee 

 

Datum aanvraag: 31-12-2023 

Aanvrager/contactpersoon: Harry de Rooij 

E-mailadres: harryderooij@planet.nl 



Advies Projectaanvraag  

Naam: aanschaf materiaal nestkasten uilen plus camera  

Indiener:  H. de Rooij (uilenwerkgroep) 

Ontvangst:  1 januari 2024 

Advies:  20 januari 2024 

 

Korte samenvatting project 

In het verleden zijn er de nodige nestkasten opgehangen voor bosuilen (en andere 

uilensoorten). Met name de monitoring van de bosuilen is in het slop geraakt. Harry de 

Rooij/uilenwerkgroep wil dit nieuw leven in blazen. De start is herstel oude en maken van 

nieuwe nestkasten voor met name bosuilen. Daarnaast is een camera nodig voor de 

monitoring (oude camera is kapot). 

Aanvraag omvat aanschaf materiaal voor nestkasten en camera. 

 

Aanvraag 

Naar aanleiding van de aanvraag is telefonisch contact geweest met Harry de Rooij en 

heeft hij een korte toelichting met nadere informatie gestuurd. De eerste reactie van de 

adviescommissie was positief, tegelijk leverde de aanvraag de nodige vragen op. Hierbij 

kan onderscheid worden gemaakt in: 

- Financieel 

- Verbinding met werkgroepen 

- Onderzoek en rapportage (jaarrapportage aan secretaris VWG en ook in De 

Korhaan) 

 

Financieel 

Nadere specificatie is gestuurd. Die is voldoende om tot afhandeling van de aanvraag 

over te gaan. 

 

Verbinding met werkgroepen 

Het idee is een uilenwerkgroep ‘leven in te blazen’. Op dit moment worden de nestkasten 

van de bosuilen niet consequent onderhouden en gemonitord. In Loosdrecht en Eemnes 

worden steenuilen gevolgd. Daarnaast wordt door 3 mensen de stand van de kerkuil 

gevolgd. 

Het gaat om nestkasten, er is slechts een indirecte verbinding met de 

nestkastenwerkgroep (deze monitort geen bosuilenkasten). 

 

Harry geeft aan dat er signalen zijn dat het niet goed gaat met de bosuil. Of dit te maken 

heeft met minder nestkastgelegenheid is niet bekend. Het is wel goed actief aandacht te 

geven aan de bosuilen. 

 

Onderzoek en rapportage 

Aangegeven wordt dat onderzoek wordt gedaan, er is verbinding met 

roofvogelwerkgroep Nederland, Stone etc. Terugkoppeling cq rapportage over de 

uitkomsten/resultaten binnen de VWG (en De Korhaan) is een aandachtspunt. Minimaal 

dient eenmaal per jaar verslag gedaan worden aan de secretaris van de VWG het Gooi. 

De wil is er, het is niet het sterkste punt van de indieners. Hierbij zal hulp oid vanuit de 

VWG (en mogelijk uilenwerkgroep) nodig zijn. 

 

 

 



Toetsingskader 

Projecten mogen op het moment van de aanvraag cq goedkeuring nog niet in gang zijn 

gezet. In bijzondere gevallen en in overleg tussen indiener project, adviescommissie en 

bestuur kan hiervan worden afgeweken. Daarnaast gelden de volgende criteria:  

a. passend binnen strategie en beleid VWG Het Gooi en omstreken;  

b. draagt bij aan duurzaam behoud van in het wild levende vogels;  

c. aantoonbare noodzaak en behoefte;  

d. incidentele uitgaven om activiteiten werkgroepen mogelijk te maken;  

e. zo hoog mogelijk rendement (inspanning versus resultaat);  

f. positief uitstralingseffect op maatschappelijke aandacht voor in het wild levende 

vogels;  

g. positief uitstralingseffect op het werk van de Vogelwerkgroep;  

h. duurzame instandhouding, onderhoud en beheer van het project is gegarandeerd 

(waarvan toepassing); 

 i. projecten die cofinanciering kennen hebben een pré. 

 

Beoordeling projectaanvraag 

De aanvraag past binnen het toetsingskader. Tevens is deze financieel voldoende 

onderbouwd. 

 

Advies 

De adviescommissie Dineke Sluijters Vogelfonds adviseert het bestuur de aanvraag te 

honoreren. 

Aandachtspunten zijn: 

- Aandacht voor uilenwerkgroep binnen de VWG 

- Jaarlijkse rapportage uitkomsten (bestuur VWG) /resultaten in De Korhaan 

- Plaatsing en monitoring nestkasten in overleg met terreineigenaren 

 

 

 

Adviescommissie Dineke Sluijters Vogelfonds 

22 januari 2024 



Onderwerp: DSF aanvraag Uilen werkgroep van VWG Gooi
Van: Secretaris VWG Gooi eo <secretaris@vwggooi.nl>
Datum: 31-1-2024 22:08
Aan: Harry de Rooij <harryderooij@planet.nl>, wobbe Kijlstra <wkijlstra@gmail.com>
CC: vogelfonds allen <vogelfonds-allen@vwggooi.nl>, VWG Bestuursleden
<Bestuursleden@vwggooi.nl>, penningmeester@vwggooi.nl, Andreas Grunwald
<a.w.grunwald@delta.nl>

Beste Harry de Rooij,

Het bestuur van de Vogelwerkgroep hee� mede op basis van het advies van de adviescommissie van het

Dineke Sluijters Vogelfonds besloten toestemming te geven voor een bijdrage van €1739,- (incl. BTW)

voor de aanschaf van materiaal voor nestkasten voor uilen en camera.

Aandachtspunten bij posi�eve advies:

• Aandacht voor de uilenwerkgroep binnen de VWG.

• Jaarlijkse rapportage en resultaten in bijvoorbeeld de Korhaan

• Plaatsing en monitoring nestkasten in overleg met terreineigenaren

Daarnaast plaatst het bestuur bij de aanvraag ook de kan�ekening dat het Dineke Sluijters Vogelfonds

in wezen niet is bedoeld voor dit soort kosten en dat het beter is dit soort uitgaven in het jaarplan

(begro�ng) 

op te nemen.

Vriendelijk verzoeken wij jullie de hierbij behorende facturen te sturen naar

penningmeester@vwggooi.nl

met de vermelding: "Uilenwerkgroep, project 57".

Met vriendelijke groeten namens het bestuur,

-- 
Met vriendelijke groet,
Ruud Willemstein
Secretaris VWG Gooi e.o.
0615832341

DSF aanvraag Uilen werkgroep van VWG Gooi

1 van 1 2-2-2024 19:39

mailto:penningmeester@vwggooi.nl
mailto:penningmeester@vwggooi.nl
mailto:penningmeester@vwggooi.nl


  

  

  

  

Vogelwerkgroep Het Gooi en Omstreken  

HUISHOUDELIJK REGLEMENT  

 

Artikel 11  

Bestedings- en beheerplan Dineke Sluijters Vogelfonds  

Doelstelling VWG Het Gooi en omstreken  

De vereniging heeft tot doel het bestuderen en beschermen van in het wild levende vogels in haar 

werkgebied. Zij tracht dit doel te bereiken door:  

- verzamelen en uitwisselen van waarnemingsgegevens;  

- het houden van excursies;  

- het houden van bijeenkomsten gewijd aan vogelstudie;  

- het uitgeven van een verenigingsorgaan;  

- het bevorderen van de uitbreiding van de nestgelegenheid;  

- het zoveel mogelijk afwenden van gevaren die de in het wild levende vogels bedreigen;  

- het bevorderen dat van overheidswege de noodzakelijke maatregelen worden getroffen ter 

veiligstelling van de belangrijkste vogelgebieden;  

- er op toe te zien dat in het kader van ruimtelijke plannen of maatregelen het belang van het 

behoud en de ontwikkeling van de vogelstand voldoende wordt onderkend;  

- het streven naar doelmatige samenwerking met organisaties die zich bewegen op het gebied 

van vogelstudie, vogelbescherming, natuur- en landschapsbehoud en milieubeheer; - de 

vogelbeschermingsgedachte en de vogelstudie te propageren en stimuleren.  

  

Sluijters Vogelfonds  

De nalatenschap van Dineke Sluiters heeft de Vogelwerkgroep ondergebracht in een speciaal 

fonds, waarin ook eventuele andere nalatenschappen kunnen worden ondergebracht. Het fonds 

is bedoeld voor activiteiten en projecten die passen binnen de uitgangspunten en criteria in 

onderstaand bestedingsplan.Bij nalatenschap heeft de Vogelwerkgroep een bedrag van € 

198.051,- ontvangen.  Het bedrag is binnen de vogelwerkgroep ondergebracht in een speciaal 

fonds. Het geld wordt besteed aan activiteiten en projecten die passen binnen de uitgangspunten 

en criteria in onderstaand bestedingsplan.   

  

Bestedingsplan  

In dit bestedingsplan worden de uitgangspunten uitgewerkt voor de bestedingen uit het fonds. 

Hierbij is er van uitgegaan dat projecten die worden gefinancierd uit het fonds, een zekere 

meerwaarde moeten opleveren ten opzichte van de gangbare activiteiten. Hieronder wordt 

uitgewerkt welke categorieën projecten in aanmerking komen, aan welke criteria ze dienen te 

voldoen, hoe ze worden getoetst en hoe de besluitvorming plaatsvindt.  

  

Algemeen  

De Vogelwerkgroep stelt jaarlijks een bedrag voor projecten beschikbaar.  

1. Alleen projecten die passen binnen de statutaire doelstellingen en zich richten op het 

werkgebied van de Vogelwerkgroep komen voor financiering in aanmerking.  

2. Het Algemeen Bestuur doet een voordracht van te honoreren projecten aangeeft de 

Algemene ledenvergadering en geeft hierbij inzicht in de ingediende, gehonoreerde en 

afgewezen aanvragen en doet een voordracht van (de op basis van het advies van de 

adviescommissie Sluijters Vogelfonds) te honoreren projecten .  
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3. In de Algemene Ledenvergadering van de Vogelwerkgroep vindt besluitvorming over de 

door het Algemeen Bestuur voorgedragen te honoreren projecten plaats.  

4. De Algemene Ledenvergadering geeft het Algemeen Bestuur een machtiging om projecten 

onder € 2.000,-3.500,- direct goed te keuren en uit te voeren. Hierover wordt dan in de 

eerstvolgende Algemene Ledenvergadering achteraf verantwoording afgelegd.   

5. Projecten mogen op het moment van aanvraag c.q. goedkeuring nog niet in gang zijn gezet.  

  

Beoordelingscriteria projecten  

6. de projecten worden onderverdeeld in de volgende categorieën:  

a. biotoopverbetering voor vogels;   

b. beleving door vogelaars;  

c. innovatie en onderzoek;  

d. communicatie en draagvlak.  

  

7. criteria waaraan projecten getoetst worden:  

a. passend binnen strategie en beleid VWG Het Gooi en omstreken;  

b. draagt bij aan duurzaam behoud van de stand van in het wild levende vogels;  

c. aantoonbare noodzaak en behoefte;  

d. geen onderdeel van reguliere activiteiten en/of exploitatie (uitgezonderd eventuele 

onvoorziene incidentele uitgaven) ;  

e. zo hoog mogelijk rendement (inspanning versus resultaat);  

f. positief uitstralingseffect op maatschappelijke aandacht voor in het wild levende vogels;  

g. positief uitstralingseffect op het werk van de vogelwerkgroep;  

h. duurzame instandhouding, onderhoud en beheer van het project is gegarandeerd  

(waarvan toepassing);   

i. projecten die cofinanciering kennen hebben een pré.  

 

Wie mogen projecten indienen 

8. Projecten/aanvragen kunnen worden ingediend door: 

a. Werkgroepen van de Vogelwerkgroep 

b. Leden van de Vogelwerkgroep 

c. Particulieren niet verbonden aan de Vogelwerkgroep 

  

Adviescommissie Sluijters Vogelfonds  

8. De Algemene Ledenvergadering heeft een adviescommissie Sluijters Vogelfonds ingesteld.  

9. De taken van de adviescommissie zijn:  

a. ondersteuning geven bij indiening/opstelling projectvoorstellen;  

b. ontvangst projectvoorstellen;  

c. advies uitbrengen aan het Algemeen bestuur (op basis van de criteria) welke projecten 

gehonoreerd kunnen worden. 

c.d. toezien op resultaat en publicatiecommunicatie erover zoals vastgelegd in het 

projectplan in samenwerking met afdeling communicatie VWG (nieuwsbrief, Korhaan, / 

website VWG) van resultaten gehonoreerd project door de indiener   

10. De adviescommissie bestaat uit 3 of - 5 leden van de vogelwerkgroep.  

11. De zittingstermijn van de leden is drie jaar. Een lid is driemaal terstond herbenoembaar, met 

terugwerkende kracht gerekend vanaf het moment van benoeming.   

Voor het lid Joost Dijkstra wordt geen maximale zittingstermijn gehanteerd. Hij zal elke drie 

jaar wel worden herbenoemd.  

12. Leden van de adviescommissie worden (op voordracht van het Algemeen Bestuur) benoemd 

in de Algemene Ledenvergadering.   
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Algemeen Bestuur en Algemene Ledenvergadering  

13. Het Algemeen Bestuur werkt op basis van het advies van de adviescommissie in een voorstel 

de te honoreren projecten uit.  

14. Het beargumenteerde voorstel wordt ter goedkeuring voorgelegd aan de Algemene 

Ledenvergadering van de Vogelwerkgroep (in deze vergadering kan een voorstel worden 

voorgelegd).  

15. Voor wat betreft de besluitvorming in de Algemene Ledenvergadering gelden de bepalingen 

uit de statuten en huishoudelijk reglement.  

15.16. het bestuur informeert de indiener(s) van het project en de adviescommissie over de 

besluitvorming in de Algemene Ledenvergadering 

  

Evaluatie  

16. Telkens na twee vier jaar wordt het Bestedings- en beheerplan geëvalueerd, voor het eerst in 

20122028. Het Algemeen Bestuur neemt hiertoe het initiatief.   

17. De evaluatie kan leiden tot een door aan de Algemene ledenvergadering goed te keurenter 

goedkeuring voor te leggen bijstelling in het Bestedingsplan.   

  

Beheerplan Sluijters Vogelfonds  

Het doel van de erflater en transparantie naar de leden en maximale betrokkenheid in het beleid 

via de Algemene Ledenvergadering wordt bereikt door het beheer van het financiële gedeelte van 

het Dineke Sluijters Vogelfonds zal volledig te verantwoorden binnen de financiële administratie 

van de vereniging Vogelwerkgroep Gooi en omstreken.   

  

ANBI regeling  

De vereniging is door de fiscus aangemerkt als een Algemeen Nut Beogende Instelling (ANBI) en 

volgt de voorgeschreven richtlijnen.   

  

Financiële verantwoording  

De omvang van het fonds zal in de jaarrekening onder “bestemmingsfonds” worden geoormerkt 

en niet als algemene reserve worden verantwoord, waarbij het financiële verloop (uitgevoerde 

bestedingen) zal worden gespecificeerd.   

  

Beheer van de gelden  

De penningmeester van de Vogelwerkgroep Het Gooi en omstreken bepaalt op welke wijze de 

gelden worden vastgezet. In de jaarrekening van de vereniging zal hier jaarlijks verantwoording 

over worden afgelegd.  

  

Het Algemeen Bestuur zal hierbij de mogelijkheid van groen c.q. duurzaam beleggen bij een groene 

c.q. duurzame bank bij de keuzemogelijkheden betrekken.  

 

Werkwijze bestuur en adviescommissie Sluijters Vogelfonds 

a. aanvragen worden beoordeeld door de adviescommissie Sluijters Vogelfonds met 

inachtneming van de criteria uit het bestedingsplan 

b. de adviescommissie kan nadere informatie opvragen bij de aanvrager en/of relevante 

betrokken werkgroepen/externe partijen 

c. de adviescommissie adviseert (schriftelijk) het bestuur of de aanvraag gehonoreerd, 

aangehouden of afgewezen dient te worden 

d. het bestuur toetst de adviezen van de adviescommissie aan criteria uit bestedingsplan 

e. bij vragen bij het advies van de commissie vindt (mondeling) overleg plaats tussen bestuur 

en adviescommissie 

f. bestuur besluit welke aanvragen met een positief advies voorgedragen kunnen worden aan 

de Algemene Ledenvergadering 

g. Het bestuur informeert de aanvrager en de adviescommissie over de uitkomst van de 

besluitvorming 
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h. Projecten die zijn goedgekeurd worden door het bestuur bijgehouden in een 

totaaloverzicht van DSF projecten inclusief financiële verantwoording  

 

 

Werkwijze adviescommissie Sluijters Vogelfonds  

a. De commissie ontvangt de aanvragen en beoordeelt de aanvragen per mail 

b. Per jaar worden 2 – 3 momenten gepland waarop de commissie bij elkaar komt. Deze 

overleggen zijn bedoeld  om aanvragen en overige ervaringen in het werk van de commissie 

te bespreken  

c. Aanvragen die unaniem op instemming kunnen rekenen, worden met een positief advies 

aan het bestuur voorgelegd 

d. Aanvragen die na eerste beoordeling niet unaniem worden gesteund, worden besproken 

in een van de geplande overleggen 

e. Indien afhandeling van de aanvraag in situaties benoemd onder ‘d’ spoed heeft, belegt de 

commissie een (digitaal) spoedoverleg om de aanvraag inhoudelijk te bespreken 

 

  

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------  

Uitgave huishoudelijk reglement:   

goedgekeurd ALV maart 20232024. Vervangt de uitgave van juni 2020maart 2023.  
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